
Yaptığı kampanyalarla dikkatleri üzerine 
çeken Nissan Çelik’te kampanyalar devam 
ediyor. Nissan Çelik Satış Müdürü Ali Atar, 

farklı paketlere özgü indirim avantajları 
sağlayan Yeni Nissan Juke ve bireysel ve 

ticarilere özel fırsatlar sunulduğunu söyledi. 
n HABERİ SAYFA 3’TE

Memleketi Akören’in tarihini kaleme alan Araş-
tırmacı-Yazar Muzaffer Tulukcu, bu kez de Türk 
Ordusu mensubu Akörenliler’in hayatını kaleme 

aldı. n HABERİ SAYFA 8’DE

NISSAN ÇELIK’TE 
KAMPANYA UZATILDI!

AKÖREN’IN ASKER 
MENSUPLARINI YAZDI

Vakıf kültürünün 
yapıtaşı Kur’an’dır 

Hentbolda kural 
değiştiren oyuncu 

‘Dürüstlüğü ve alçak 
gönüllülüğü öğretti’

Sigara kağıdına 
yazdığı şiirin öyküsü

DIEEF Konya 
iftarda buluştu 

Ideolojik fikrim 
lisede oluştu

Konya iş dünyası ve siyaset hayatında 
önemli rollerin sahibi olan, altı yıldır 
da Konya Kızılay İl Başkanlığı yapan 
Hüseyin Üzülmez ile vakıf faaliyetleri 

üzerine söyleştik. Üzülmez, vakıf 
kültürünün yapıtaşlarını anlattı.  

n HABERİ SAYFA 5'TE

Milli hentbolcu Murat Akpınar, okul 
ve kulüp maçlarında kalede durma-
yıp sürekli hücuma katılır ve goller 
atardı. Uluslararası Federasyon, bu 
hücum taktiğinin yaygınlaşmaması 

için kural değişikliği yaptı.   
n HABERİ SAYFA 9'DA

Konya ve Çumra’ya iz bırakan isim-
lerden biri olan, insanlığı ve ticaretteki 

dürüstlüğüyle anılan, Kayağızlı Yusuf ola-
rak bilinen Kayağazlı Traktör Firması’nın 
kurucusu merhum Yusuf Can’ı torunun 

oğlu İsmail Berkant Can anlattı.   
n HABERİ SAYFA 6'DA

Âşık atışmalarının önemli ismi 
Öksüz Ozan, şehit düşen kardeşi 
Adnan’ın cenazesini almak üze-
re Diyarbakır’a giderken Adana 

Otogarında sigara kâğıdına yazdığı 
şiirin öyküsünü anlattı.

n HABERİ SAYFA 10'DA

Dünya İşitme Engelliler ve Engelli-
ler Federasyonu (DİEEF) Konya’da 

il temsilciliği açtı. Şahin Akkan’ın 
da genel başkan yardımcısı olarak 

görevlendirildiği DİEEF’te 200 kişilik 
iftar programı düzenlendi. 

n HABERİ SAYFA 7'DE

Bayram Sarıtaş 1970’li yıllarda öğren-
ciliği sırasında yaşadığı olaylardan 
ve okuduğu kitaplardan etkilenerek 
Dev Yolcu olmayı seçen emekli bir 
memur ve hikâye yazarı. Sarıtaş ile 

yaşananlara dair gözlem ve görüşle-
rini konuştuk. n HABERİ SAYFA 13'TE

Ramazan’da
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14 Mart Tıp Bayramı İftar Programı, Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın katılımıyla 

gerçekleştirildi. Programda başarılı çalışmala-
rından dolayı Konya’daki bazı sağlık çalışan-
larına Cumhurbaşkanı Erdoğan tarafından 

teşekkür plaketi verildi.   
n HABERİ SAYFA 3'TE

ERDOĞAN’DAN 
KONYA’YA TEŞEKKÜR 

Dezenformasyonla topyekün mücadele kap-
samında kurumlararası iş birliğinin sağlan-

ması amacıyla, Konya’da, ‘Dezenformasyonla 
Mücadele Kurumlararası İş Birliği Protokolü’ 

imzalandı. Protokolde 11 kurumun 
temsilcisi yer aldı.
n HABERİ SAYFA 4'TE

DEZENFORMASYON 
PROTOKOLÜ IMZALANDI

KOP’tan proje 
çağrısı yapıldı

KOP İdaresi Başkanlığı tara-
fından, 2026 yılında finansman 
desteği sağlayacağı projelerin 
belirlenmesi için ‘2026 Yılı KOP 
Mali Destek Çağrı Programı’nı 
başlattı. n HABERİ SAYFA 3'TE

Selçuklu Belediye Başkanı 
Ahmet Pekyatırmacı, Selçuklu 
Belediyesi tarafından düzenle-
nen “Anadolu’nun Diriliş Destanı 
Çanakkale Sergisi’ni ziyaret etti.  
n HABERİ SAYFA 4'TE

Sıfır Atık Projesi kapsamında örnek çalışmalara imza atan Selçuklu Belediyesi, bu konu-
da da vizyonunu ortaya koyarak Türkiye’de ilk Sıfır Atık Belgesi yenilenen belediye oldu

BELGESİ YENİLENEN 
İLK BELEDİYE

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan'ın eşi 

Emine Erdoğan'ın hima-
yelerinde başlatılan ve 

Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı 

koordinesinde yürütülen 
“Sıfır Atık Projesi’ kapsa-
mında kamu kurumları 

içerisinde Türkiye’de ilk 
sıfır atık belgesine sahip 
belediye unvanına sahip 
olan Selçuklu Belediyesi, 

bu başarısını Sıfır Atık 
Belgesi yenilenen ilk be-
lediye olarak taçlandırdı. 

ORNEK PROJE
GENÇLERE ÇEVRE 

BİLİNCİ AŞILANIYOR 
Selçuklu Belediye Başka-
nı Ahmet Pekyatırmacı, 

“İklim Değişikliği ve 
Sıfır Atık Müdürlüğümüz 
koordinasyonunda çevre 
konusunda Türkiye’de iyi 
uygulama örneklerini ha-
yata geçirmeye devam 

ediyoruz. Bu amaçla çev-
re farkındalığını artırmak 
için kurduğumuz ‘Çevre 
ve Sıfır Atık Meclisi’ ile 

gelecek nesillere çevre 
bilincini aşılayacak ça-
lışmalara imza atıyoruz” 
dedi.  n HABERİ SAYFA 2'DE

Destan sergisini 
ziyaret etti

18 Mart Şehitleri 
Anma Günü ve Ça-
nakkale Deniz Zafe-
ri'nin 110. yıl dönümü 

kutlu olsun.



Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan'ın eşi Emine Erdo-
ğan'ın himayelerinde başlatılan 
ve Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı koordi-
nesinde yürütülen “Sıfır Atık 
Projesi’ kapsamında kamu ku-
rumları içerisinde Türkiye’de 
ilk sıfır atık belgesine sahip 
belediye unvanına sahip olan 
Selçuklu Belediyesi, bu başarı-
sını Sıfır Atık Belgesi yenilenen 
ilk belediye olarak taçlandırdı. 
Sıfır Atık yeterlilik şartlarının 
sağlanması neticesinde yenile-
nen Sıfır Atık Belgesi, Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği İl 
Müdürlüğü ekipleri tarafından 
Selçuklu Belediyesi İklim De-
ğişikliği ve Sıfır Atık Müdürlü-
ğü’ne teslim edildi.   
TÜRKİYE’YE ÖRNEK SIFIR ATIK 
PROJELERİ “SELÇUKLU VİZYO-

NUYLA” HAYATA GEÇİRİLDİ  
Selçuklu Belediyesi olarak 

israfın önlenmesi, kaynakların 
daha verimli kullanılması, olu-
şan atık miktarının azaltılma-
sı ve etkin toplama sisteminin 
kurulması noktasında yürüt-
tüklerini örnek çalışmaların 
meyvelerini aldıklarını ifade 
eden Selçuklu Belediye Başka-
nı Ahmet Pekyatırmacı, “İklim 
Değişikliği ve Sıfır Atık Mü-
dürlüğümüz koordinasyonunda 
çevre konusunda Türkiye’de iyi 
uygulama örneklerini hayata 
geçirmeye devam ediyoruz. Bu 
amaçla çevre farkındalığını ar-
tırmak için kurduğumuz ‘Çevre 
ve Sıfır Atık Meclisi’ ile gelecek 
nesillere çevre bilincini aşılaya-
cak çalışmalara imza atıyoruz. 
Yine Sıfır Atık uygulamaları 
kapsamında ambalaj atıkları-
nı kaynağında ayrı toplarken, 
atık pilleri, atık elektrikli ve 
elektronik eşyaları, tekstil/giysi 
atıklarının yanı sıra atık ilaçları 
topluyoruz. 1 adet 1. Sınıf Atık 

Getirme Merkezi ve 16 adet 
Mobil Atık Getirme Merkezi ile 
çalışma yürütürken sıfır atık 
ve iklim değişikliği konusunda 
toplumsal bilinç oluşturmak 
amacıyla ilçemizde yer alan 
okullarda, kurum ve kuruluş-
larda, konutlarda ve iş yerlerin-
de eğitim çalışmaları gerçek-
leştiriyoruz. Sıfır Atık Yönetim 
Sisteminin gelişmesi ve daha 
geniş kitlelere yayılması için 
hayata geçirdiğimiz ‘Atık Kum-
baram Projesi’ ile de ilçenin 4 
farklı noktasında sabit ve özel 
donanımlı 2 adet mobil araç ile 
pazar yerlerinde toplamda 16 
farklı noktada vatandaşlarımız 
atıklarını ücreti karşılığında 
teslim edebiliyor. Kompost üre-
timi ile de faaliyet alanımızda 
topladığımız atıkları organik 
gübreye dönüştürerek ekono-
mik değer kazandırılırken, ‘El-
den Ne Gelirse Tiyatro Oyunu’ 
ve ‘Okullar Sıfır Atık İçin Yarı-
şıyor’ Projesi ile okullarda çevre 
ve sıfır atık bilincinin oluşması, 
gelecek nesillere daha temiz, 
daha yaşanabilir bir çevre bıra-
kılması için çalışmalar yürütü-
yoruz. Selçuklu Belediyesi'nin 
sıfır atık 

konusunda sürdürdüğü ör-
nek çalışmalar içerisinde yer 
alan ‘Selçuklu 2. El Pazarı’ Pro-
jesi ile de evlerde ihtiyaç fazlası 
olan eşyaların yeniden kulla-
nılmasıyla aile bütçesine katkı 
sağlıyoruz. Selçuklu Belediyesi 
olarak çevreyle ilgili her türlü 
konuyu gündemimizde tutarak, 
üzerimize düşen sorumlulukları 
“Selçuklu Vizyonu” hassasiye-
tiyle yerine getirmeye devam 
edeceğiz. Belediyemizin başarı-
lı sıfır atık çalışmalarını belgey-
le tasdik eden Çevre, Şehircilik 
ve İklim Değişikliği Bakanlığı-
mıza teşekkür ediyorum” dedi. 
n HABER MERKEZİ

Sıfır atıkta da 
Selçuklu vizyonu

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı tarafından yürütülen Sıfır Atık Projesi kapsamında bugüne kadar örnek çalışmala-
ra imza atan Selçuklu Belediyesi, bu konuda da vizyonunu ortaya koyarak Türkiye’de ilk Sıfır Atık Belgesi yenilenen belediye oldu 

HABER2

Ahmet Pekyatırmacı

18 MART 2025



Yaptığı kampanyalarla dikkat-
leri üzerine çeken Nissan Çelik, 
hafta sonu ailelerin keyifli vakit 
geçirirken, hayallerinde Nissan 
modellerine de kavuşmalarını sağ-
lıyor. Farklı paketlere özgü indirim 
avantajları sağlayan Yeni Nissan 
Juke ve bireysel ve ticarilere özel 
fırsatlar sunan Qashqai’de devam 
eden fırsatları değerlendiren Nis-
san Çelik Satış Müdürü Ali Atar, 
satış ve satış sonrası hizmette Çe-
lik Motorlu Araçlar güvencesiyle 
hizmet verdiklerini söyledi. 

JUKE, YALNIZCA 
HAYALLERİNİZDE KALMASIN! 
2024 yılında eşsiz renkleriyle 

‘benim olmalı’ dedirten Yeni Nis-
san Juke, bu yıl da hayalleri süs-
lemeye devam ediyor. Yeni Nissan 
Juke almanın bir hayal olmadığını 
söyleyen Atar, Juke’taki kampan-
yalarla ilgili şunları söyledi: “Yeni 
Nissan Juke tekna paketinde birey-
sel müşterilerimize özel 100 bin 
TL nakit alım indirimi ve 300 bin 
TL 12 ay faizsiz kredi desteği su-
nuyoruz. Ticari müşterilerimiz de 
aynı modele 100 bin TL nakit alım 
indirimi ve 500 bin TL 6 ay faizsiz 
ticari krediyle sahip olabilirler. Tek-
na paketi özelliklerine ek anahtar-
sız giriş, çift renk opsiyonu, gövde 

rengi kapı kolları ve dijital ekran, 
sis farı, 3 farklı sürüş modu ve 
karartmalı arka camların da dahil 
olduğu çok özellikli platinum pa-
ketimizde de kampanyamız devam 
ediyor. Platinum pakette geçerli 
ve yine bireysel müşterilerimize 
özel 100 bin TL nakit alım desteği 
ve 200 bin TL 12 ay yüzde 0 faizli 
kredi desteği; ticari müşterilerimi-
ze yönelik ise 100 bin TL nakit alım 
desteği ve 500 bin TL 6 ay faizsiz 
kredi desteğimiz mevcut.” 

900 BİN TL’YE VARAN 
FAİZSİZ KREDİ İMKANI! 

Tüm yaş gruplarına hitap eden 
ve ‘evin heyecan arayan çocuğu’ 

görevini üstlenen Qashqai’de ise 
bireysel ve ticari müşterilere farklı 
paketlerde farklı kampanyalar su-
nuluyor. 2 milyon TL’nin altında 
kalan farklı versiyonlarda geçerli 
200 bin TL nakit alım desteği, 120 
bin TL 12 ay yüzde 0 faiz oranıy-
la kredi desteğinin devam ettiğine 
işaret eden Atar, milyon TL’nin üs-
tündeki modeller için ticari müşte-
rilere özel 900 bin TL 6 ay faizsiz 
kredi desteğinin devam ettiğini 
söyledi. Şirketlerin vazgeçilmezi, 
evin gözdesi X-Trail modelinde ise 
ticari alımlara yönelik kampan-
yanın devam ettiğine işaret eden 
Atar, bu modelde de 100 bin TL 

nakit alım indirimi ve 500 bin TL 
6 ay faizsiz ticari kredi imkanının 
bulunduğunu ifade etti. 

YILLARA MEYDAN 
OKUYAN AVANTAJ! 

Satış sonrası verdiği hizmette 
hızlı ve çözümcül önerileriyle ön 
plana çıkan Nissan Çelik, servis 
bölümünde de en fazla ihtiyaç du-
yulan alanlarda indirimli hizmet 
verirken kaliteden ödün verme-
meye özen gösteriyor. 3 yaşını dol-
durmuş araçlarda periyodik bakım 
hizmetlerinde değişimi sağlanan 
orijinal yağ filtresi, hava filtresi, 
polen filtresi ve yakıt filtresinde 
tavsiye edilen satış fiyatı üzerin-
den işçilik ücreti ile birlikte indirim 
sağlanırken; 3-5 yaş arası yüzde 
20, 5-7 yaş arası yüzde 25, 7 yaş 
üzeri Nissan’lara yüzde 30 indirim 
uygulanıyor. Ayrıca tüm mekanik 
yedek parçalarda işçilik dahil in-
dirim uygulanırken 3-5 yaş arası 
yüzde 20, 5-7 yaş arası yüzde 25, 
7 yaş üzeri Nissan’lara yüzde 30 in-
dirim imkanı sunuluyor. Kaç yaşın-
da olursa olsun, aracınıza gereken 
değeri veren Nissan Çelik, bu indi-
rimleriyle hem satış hizmetlerinde 
hem de satış sonrası hizmetlerde 
müşterilerinin yanında olmaya de-
vam ediyor.  n HACER CEYLAN ZAMAN

Bugün, 18 Mart 2025, Çanakkale 
Zaferi’nin 110. yıl dönümüdür. 18 Mart 
1915'te kazandığımız bu zaferin üzerin-
den tam 110 yıl geçti. Zaferimiz kutlu 
olsun. Binlerce şehidimizin kanlarıyla, 
canlarıyla elde ettiğimiz bu zafer bugün 
bize ne ifade ediyor veya ne ifade etmeli?

Tarih, bir anlamda milletlerin kutsal 
kitabıdır; varlık ve faaliyetlerin aynasıdır, 
ataların torunlara vasiyetidir. Bu nedenle 
tarih bilincini canlı tutmalı, geçmişimi-
ze saygı göstermeli ve hatırasına özen 
göstermeliyiz. Unutmayalım ki, "Tarihi-
nizi öğrenin, yoksa başkaları tarihlerini 
öğretirler!" konumuna düşmemek için, 
geçmişi unutmamalıyız.

Geçmişi unutmak tehlikedir. Unut-
mak, sadece ölüleri terk etmekle kalmaz, 
eğer bu unutma başarılı olursa, dünün 
külleri yarının umutlarının üstünü de 

örtebilir. Şanlı bir geçmişe sahip bir 
milletin geçmişini unutması veya geç-
mişinin unutturulmak istenmesi, nafile 
bir çabadan öteye gitmeyecektir. Çünkü 
geçmişimizi tarihe gömmeye çalışsak 
da, o tarihe sığmayacaktır.

Eğer nesillerimiz tarihlerinden ilham 
alarak geleceklerine yapacakları yolcu-
lukta bir rehber arıyorsa, Çanakkale bir 
kutup yıldızı gibi onların yolunu aydınla-
tacaktır. Merhum Turgut Özal’ın sorusu-
na, Çanakkale’yi gören Japon heyetinin 
verdiği cevapta olduğu gibi: “Efendim! 
Çanakkale size yeter.”

Çanakkale bize bugün şunları söy-
lüyor:

Şehitliği gezenler görecektir ki, Gaz-
ze’den, Bosna’dan, Azerbaycan’dan, Ha-
lep’ten ve diğer ümmet coğrafyalarından 
binlerce kınalı Hasan, bir hilal uğruna 

şehadet şerbetini içmiştir. Koyun ko-
yuna yatan şehitler bize, 
"Müslümanlar kardeştir," 
buyruğunu hatırlatmak-
tadır. Ümmetin birliği 
ve dirliği için çaba sarf 
etmemiz gerektiğini vur-
gulamaktadır.

Çanakkale’deki or-
dumuzun kadrosunda 
yer alan Alman komuta 
kademesinin bilinçli 
olarak verdikleri yanlış 
emirlerle askerlerimizi 
gülle yağan mermilerin önüne attılar. 
Binlerce askerimiz şehit oldu, Alman-
ya ise derin bir nefes aldı. Bu durum, 

her zaman kendi göbeğimizi kendimiz 
kesmemiz gerektiğini 
hatırlatmaktadır. Hem 
teçhizat hem de komuta 
kademesi açısından yerli 
ve güçlü bir milli orduya 
olan ihtiyaç açıktır.

Yine Çanakkale’de 
Mehmetçik, düşmana 
büyük bir insanlık dersi 
vermiştir. Mehmetçiğin, 
iki siper arasında yara-
lı bir düşman askerini 
canını tehlikeye atarak 

düşman siperine götürmesi ve kendisi 
ağır yarasına toprak basan ama düşman 
askerinin yarasını gömleğini yırtıp sar-

ması gibi örnekler, insanlık adına büyük 
bir ders niteliğindedir.

Bugün de Kassam Tugayları, Gaz-
ze’de esir aldıkları İsraillilere yaptıkları 
muamele ile tüm dünyaya bir insanlık 
dersi vermektedir. Modern cahiliye dö-
nemi yaşayan insanlığın vicdanına ses-
lenmektedir.

Her şart ve durumda atalarımızın 
yaptığı gibi, güzel ahlak bizim misyonu-
muz ve vizyonumuz olmalıdır. 

Herkül, Arslan Yürekli Richard, Ce-
sur Kral, Harry Potter, Er Ryan’ı Kurtar-
mak gibi Hollywood’un ürettiği sahte ve 
hayali kahramanların peşinden koşanla-
ra inat, bizim tarihimizde binlerce gerçek 
kahraman vardır.

Belki de Çanakkale’deki kahraman-
lar ve kahramanlıklardan yola çıkarak 
binlerce gerçek hikâyeye dayalı filmler 

yapılabilir, yapılmalıdır. Örneğin, Seyit 
Onbaşı, Ezineli Yahya Çavuş gibi isim-
ler…

Ecdadımızın davranışları sonucun-
da, Anzak Josef Miller’in yıllar sonra 
Anzak Ömer olarak Amerika’da hayat 
bulması bile büyük bir hikâyedir.

Çanakkale mutlaka ziyaret edilmeli-
dir. Geçtiğimiz yıllarda Konya belediye-
lerinin Çanakkale’ye düzenlediği turları 
tarih bilinci açısından memnuniyetle 
karşılıyoruz.

Bir destan olan Çanakkale, bu 
satırlara sığmaz. Son olarak, vatanın 
onulmaz yarasına canlarıyla merhem, 
vatanın büyük derdine kanlarıyla der-
man olan şehitlerimize Allah’tan rahmet 
diliyor ve onların tertemiz ruhları için du-
alar ediyoruz.

Selam ve dua ile…

ÇANAKKALE ZAFERİ’NİN 110. YILDÖNÜMÜ'NÜ KUTLARKEN

haber@konyayenigun.com
MEHMET ALTUNTAŞ
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      Gece Gündüz
Konya                       8°C              19°C

Karaman                 6°C              20°C 

Aksaray                   9°C              18°C
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KOP İdaresi Başkanlığı tara-
fından, 2026 yılında finansman 
desteği sağlayacağı projelerin 
belirlenmesi için “2026 Yılı 
KOP Mali Destek Çağrı Progra-
mı”nı başlattı. Tarım ve Hay-
vancılık Mali Desteklerinde en 
düşük limit 300 bin TL olurken, 
en yüksek limit ise 30 milyon 
TL olarak belirlendi. 

“YENİLİKÇİ, KATMA DEĞERLİ VE 
BÖLGE SORUNLARINA ODAKLANAN 

PROJELER ARIYORUZ”
Toplam 8 ili kapsayan KOP 

Bölgesinin, gelişen ve değişen 
ekonomik yapısının tarım ve 
hayvancılık başta olmak üze-
re çok sektörlü ve eş zamanlı 
şekillendiğini, bu nedenle kat-
ma değeri yüksek faaliyetlere 
büyük önem verdiklerini ifade 
eden KOP İdaresi Başkanı Dr. 
Murat Karakoyunlu, bugüne 

kadar proje yürütücüsü kurum-
lardan gelen yenilikçi, farkın-
dalık oluşturan, katma değeri 
yüksek, bölgenin kalkınma ön-
celiklerini esas alan ve darbo-
ğaz oluşturan proje teklifle-
rini öncelediklerini belirterek 
yeni dönem projelerinde de bu 
hassasiyeti gözeteceklerini ifa-
de etti. Karakoyunlu, 24 Ocak 
2025 tarihinde düzenlenen ve 
Cumhurbaşkanı Yardımcımız 
Sn Cevdet Yılmaz ve EKK üye-
si Bakanlarımızın katılımı ile 
tanıtılan 2028 yılı Eylem Pla-
nı önceliklerine vurgu yaparak 
2026 yılı için önerilecek olan 
projelerin Su Kaynaklarının Et-
kin Yönetimi, Tarımda Verim-
lilik Artışı, Tarımsal ve Tarıma 
Dayalı Sanayinin Geliştirilmesi 
ve Kırsalda Dengeli Kalkınma 
ile ilişkilendirilmesinin proje 

tercihlerinde öncelikli olacağını 
ifade etti. 

“BAŞVURULAR SADECE İNTERNET 
ÜZERİNDEN YAPILACAK”

Temel amacın; kırsalda en 
ücra yerleşim yerlerine kadar 
ulaşabilen, yöre halkının mak-
simum seviyede faydalanması-
nı sağlayacak, üretici ve hayvan 
refahının arttırılmasına yönelik 
projelerin ön plana çıkarılması 
olduğuna vurgu yapan Karako-
yunlu, “KOP TEYAP, KOP Kırsal, 
KOP Hayvancılık ve KOP Tarım-
sal Araştırmalar programları 
için finansman desteği sağlana-
cak projelerin kabullerine baş-
ladık. Bölgeyi oluşturan illerde; 
çok sektörlü, birbiriyle entegre 
ve eşzamanlı kalkınmaya öncü-
lük eden, yenilikçi ve ihtiyaçla-
ra çözüm sunabilen, istihdamı 
ve rekabet gücünü artırıcı her 

türlü projeye finansman deste-
ği sunmaya hazırız. Mali destek 
programlarında ortak hareket 
etme ve ortak proje üretme kül-
türünü her zamanki gibi ön pla-
na çıkartıyoruz. Kurumlar arası 
iş birliğini teşvik ediyoruz. Baş-
vurular sadece Çağrı Sistemi 
üzerinden yapılacak ve başvuru 
aşamasında herhangi bir resmi 
yazı, doküman talep edilmeye-
cek olup elden, posta ve kargo 
yoluyla yapılan başvurular ise 
kabul edilmeyecek. Program-
lara ilişkin her türlü ayrıntılı 
bilgiye ve başvuru rehberlerine 
http://elis.sanayi.gov.tr adre-
sinden ulaşılabilmektedir. 2026 
Yılı Mali Destek Çağrı Progra-
mımız şimdiden tüm bölgemize 
hayırlı uğurlu olmasını temenni 
ediyorum” dedi.
n HABER MERKEZİ

KOP İdaresi Başkanlığı, 2026 yılında finansman desteği sağlayacağı proje-
lerin belirlenmesi için ‘2026 Yılı KOP Mali Destek Çağrı Programı’nı başlattı

Proje çağrısı yapıldı
14 Mart Tıp Bayramı İf-

tar Programı, Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın teş-
rifleriyle, Sağlık Bakanı Prof. 
Dr. Kemal Memişoğlu’nun ev 
sahipliğinde, Başakşehir Çam 
ve Sakura Şehir Hastanesi’nde 
düzenlendi.

Programa İl Sağlık Müdürü 
Prof. Dr. Mehmet Koç’un yanı 
sıra başarılı çalışmaları nede-
niyle Bakanlığımız tarafından 
teşekkür belgesi ile ödüllen-
dirilen Konya Şehir Hastanesi 
Çocuk Kalp Merkezi Klinik So-
rumlusu Op. Dr. Murat Şim-
şek, Ebe Suna Ercan ile birlikte 
trafik kazasında yaralanan ve 
üşüyen çocuğa kendi çorapları-
nı giydirerek, gösterdiği duyar-
lılık ile örnek olan ATT Aysel 
Göçer’de katıldı. ATT Göçer’e 

teşekkür plaketini Cumhurbaş-
kanıv  Recep Tayyip Erdoğan 
takdim ederek duyarlılığından 
dolayı teşekkür etti.  
İL SAĞLIK MÜDÜRLERİ İLE SAĞLIK 

HİZMETLERİ DEĞERLENDİRİLDİ
Sağlık Bakanı Prof. Dr. Ke-

mal Memişoğlu’nun başkan-
lığında, Çam ve Sakura Şehir 
Hastanesi’nde İl Sağlık Müdür-
leri Toplantısı düzenlendi.

Bakan Yardımcıları ve Ge-
nel Müdürlerin de yer aldığı 
toplantıya, İl Sağlık Müdürüv  
Prof. Dr. Mehmet Koç’ da katı-
lım sağladı. Toplantıda, sağlık 
hizmetlerinin daha da iyileşti-
rilmesi için atılabilecek adımlar 
ele alınırken, sahada karşıla-
şılan sorunlar ve bu sorunlara 
yönelik çözüm önerileri istişare 
edildi. n HABER MERKEZİ

Konya'da Narkotik ekiplerince 
gerçekleştirilen operasyonlar-
da 60 şüpheli tutuklandı. Konya 
Narkotik Suçlarla Mücadele Şube 
Müdürlüğü ekipleri tarafından 
3 Mart -13 Mart 2025 tarihleri 
arasında il genelinde gerçek-
leştirilen operasyonlarda, yüklü 
miktarda uyuşturucu madde ele 
geçirilirken, çok sayıda kişi gözal-
tına alındı. Edinilen bilgiye göre, 
polis ekiplerinin gerçekleştirdiği 
44 ayrı operasyonda; 20 bin 735 
adet sentetik ecza hap, 2 bin 52 
adet ecstasy, 518,77 gram sen-
tetik kannabinoid, 204,83 gram 

esrar, 154,55 gram metamfeta-
min, 124 adet captagon, 64 adet 
peçeteye emdirilmiş sentetik 
kannabinoid, 62,85 gram eroin, 
37,1 gram kokain, 3 gram skunk, 
4 adet hassas terazi, 2 adet ruh-
satsız tüfek, 3 adet ruhsatsız ta-
banca ele geçirildi. Operasyonlar 
çerçevesinde hakkında adli işlem 
başlatılan 88 şüpheliden 37’si 
tutuklandı. Ayrıca, uyuşturucu 
suçlarından aranan 31 kişi yaka-
lanırken, bunlardan 23’ü tutuk-
lanarak cezaevine teslim edildi. 
Yapılan operasyonlarda toplam-
da 60 şahıs tutuklandı.  n İHA

Cumhurbaşkanı’ndan 
Konya’ya teşekkür 

Tacirlere büyük darbe

Nissan Çelik’te kampanyalar uzatıldı!

Murat Karakoyunlu



Konya’da, ‘Dezenformasyonla 
Mücadele Kurumlararası İş Birliği 
Protokolü’ imzalandı.

Cumhurbaşkanlığı İletişim Baş-
kanlığı Dezenformasyonla Mücade-
le Merkezi rehberliğinde, İletişim 
Başkanlığı Konya Bölge Müdürlüğü 
koordinasyonunda gerçekleştirilen 
kurumlararası işbirliği protokolü, 
bilgi kirliliği, yalan haber, manipü-
lasyon ve kara propagandaya karşı 
özellikle öğrenciler ve gençler başta 
olmak üzere çeşitli yaş gruplarında-
ki hedef kitlelere farkındalık oluş-
turmayı amaçlıyor.  

GÖNÜLLÜ EĞİTMENLER 
YETİŞTİRİLECEK

Cumhurbaşkanlığı İletişim Baş-
kanlığı Dezenformasyonla Müca-
dele Merkezi koordinasyonunda, 
Konya Valiliği, Konya Büyükşehir 
Belediye Başkanlığı, Üniversite 

Rektörlükleri, İletişim Başkanlığı 
Konya Bölge Müdürlüğü, Konya 
Gençlik ve Spor İl Müdürlüğü, Kon-
ya İl Milli Eğitim Müdürlüğü ve 
Anadolu Ajansı Bölge Müdürlüğü 
işbirliğiyle yürütülecek proje kapsa-
mında gönüllü eğitmenler yetiştiri-
lecek. İmzalanan protokolle, dezen-
formasyona karşı daha az dirençli 
olan ve sosyal medyada yanlış ve 
yanıltıcı bilgilere maruz kalan genç-
leri, farklı öğrenme yöntemlerini bir 
arada kullanarak bilgilendirmek, 
dezenformasyonun tespiti, teyit 
mekanizmalarının kullanılması ve 
medya okuryazarlığına dair farkın-
dalık oluşturmak amaçlanıyor. Bu 
kapsamda paydaş kurumlar tara-
fından tespit edilecek gönüllü eğit-
menler, Dezenformasyonla Müca-
dele Merkezi liderliğinde eğitmen 
eğitimine tabi tutulacak ve ken-

dilerine sertifika verilecek. Cum-
hurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı 
Dezenformasyonla Mücadele Mer-
kezi, İletişim Başkanlığı Konya Böl-
ge Müdürlüğü ve eğitmen eğitimi 
almış gönüllü eğitmenler tarafın-
dan gerçekleştirilecek proje, eğitim, 
seminer ve benzeri sosyal etkinlik-
lerle toplumda dezenformasyon 
direnci oluşturulması hedefleniyor. 

PROTOKOL İMZA TÖRENİNDE 
11 KURUM YER ALDI

Konya Valisi İbrahim Akın baş-
kanlığında gerçekleştirilen protokol 
imza törenine, Konya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Uğur İbrahim 
Altay, Selçuk Üniversitesi Rektörü 
Prof.Dr. Hüseyin Yılmaz, KTO-Ka-
ratay Üniversitesi Rektörü Prof.
Dr.Fevzi Rifat Ortaç, Necmettin 
Erbakan Üniversitesi Rektör Ve-
kili Prof.Dr. Hidayet Oğuz, Konya 

Gıda ve Tarım Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Erol Turan, Konya Teknik 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Os-
man Nuri Çelik, Cumhurbaşkan-
lığı İletişim Başkanlığı Konya Böl-
ge Müdürü Oğuz Tunç, Anadolu 
Ajansı Konya Bölge Müdürü Rıfat 
Yerlikaya, Konya Gençlik ve Spor 
İl Müdürü Birdal Öztürk, Konya İl 
Milli Eğitim Müdürü Murat Yiğit ve 
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkan-
lığı Dezenformasyonla Mücadele 
Merkezi Uzmanı Ümmühan Yücel 
katıldı. Programda ayrıca paydaş 
kurumlara, Cumhurbaşkanlığı İle-
tişim Başkanlığı Dezenformasyonla 
Mücadele Merkezince hazırlanan 
ve içeriğinde 2024 yılında yapılan 
doğrulamaların yer aldığı 2 ciltlik 
"Dezenformasyon Bülteni 2024 Al-
manak" adlı eserler takdim edildi. 
 n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

Selçuk Üniversitesi Tıp Fakül-
tesi Hastanesi, Türkiye’de bir ilke 
daha imza attı. MS hastaları için 
oluşturulan Multipl Skleroz Yaşam 
Merkezi hizmete açıldı. MS tanısı 
alanlar merkezden ücretsiz yarar-
lanabilecek. Selçuk Üniversitesi 
Tıp Fakültesi Nöroloji ABD Öğre-
tim Üyesi ve Multipl Skleroz Yaşam 
Merkezi Sorumlusu Prof. Dr. Haluk 
Gümüş, Selçuk Üniversitesi Tıp Fa-
kültesi bünyesinde 3 Mart 2025’te 
MS hastalarının yaşam kalitesini 
artırmak, hayata adaptasyonlarını 
hızlandırmak amacıyla açılan Mer-
kezin, Konya ve Türkiye’de ilk oldu-
ğunu söyledi. 

Yaşam Merkezinde MS tanısı al-
mış hastalara hizmet verildiğini be-
lirten Prof. Dr. Gümüş, “Tanılar ve 
muayeneler doğrulandıktan sonra 
hastalar fizik tedavi kliğine yönlen-
diriliyor. Hekimler tarafından tekrar 
muayeneden geçen hastalar için 
bulgulara göre fizyoterapi süreci 
başlıyor. Uygun olan hastalara yoga, 
plates, nefes terapisi gibi eğitimler 
veriliyor. Hastaların büyük kısmı di-

yetisyen eşliğinde uygun beslenme 
metodları eğitimi alıyor. Psikolog 
eşliğinde hem psikoterapi hem de 
psikolojik testler uygulanıyor” dedi.  

MS tanısı almış herkesin Multipl 
Skleroz Yaşam Merkezinden ücret-
siz bir şekilde faydalanabileceğini 
aktaran Prof. Dr. Haluk Gümüş, 
“MS daha çok 20-40 yaş arasındaki 
kadınlarda görülüyor ama her yaş-
ta da ortaya çıkabiliyor. Bu nedenle 
Merkezimiz herkese hizmet veriyor. 
MS hastalarında görme bozukluğu, 
denge bozukluğu, kas güçsüzlüğü, 
uyuşukluk, yorgunluk, çift görme, 
idrar tutamama, depresyon, unut-
kanlık gibi birçok semptom ortaya 
çıkabiliyor” ifadelerini kullandı. 

Prof. Dr. Gümüş, Merkezin açıl-
masında kendilerine destek veren 
Selçuk Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Hüseyin Yılmaz’a, Üniversite ve 
Tıp Fakültesi yönetimine, hayırse-
ver iş adamlarına teşekkür ederek 
“MS hastalarımıza daha kaliteli hiz-
met verebilmek için yardımseverle-
rin desteğine ihtiyacımız var” diye 
konuştu. n AA

İmpaks Plastik Sahiplerinden, iş 
insanı ve aynı zamanda Mehir Vakfı 
Mütevelli Heyeti Üyesi Zekeriya Ay-
kanat’ın babası Ali Aykanat, nam-ı 
diğer Ilgınlı Ali Hoca 92 yaşında 
vefat etti. Merhum Aykanat’ın ce-
nazesi öğle namazına müteakip 
kılınan cenaze namazının ardından 
Yağbasan Mezarlığına dualarla def-
nedildi. Aykanat ailesini acı günle-

rinde Mehir Vakfı Mütevelli Heyeti 
Başkanı Mustafa Özdemir, Mehir 
Vakfı İl Temsilcisi Abdullah Şafak 
ve iş dünyasının yanı sıra yakınları 
ve sevenleri yalnız bırakmadı. Ay-
kanat, 4 çocuk babasıydı. Konya Ye-
nigün Gazetesi olarak Merhum Ali 
Aykanat’a Allah’tan rahmet; yakın-
larına başsağlığı diliyoruz. 
n TÜLİN ŞEKER
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Selçuk Tıp'ta bir ilke imza atıldı Ali Aykanat dualarla defnedildi 

Selçuklu Belediyesi Çanak-
kale Zaferi’nin 110. yıldönü-
münde “Anadolu’nun Diriliş 
Destanı Çanakkale” sergisi ile 
ecdadın kahramanlık destanını 
canlı tutmak adına düzenledi-
ği “Anadolu’nun Diriliş Destanı 
Çanakkale” gezici müze ve fo-
toğraf sergisi vatandaşlardan 
yoğun ilgi görüyor. Devam eden 
sergiyi ziyaret eden Selçuklu 
Belediye Başkanı Ahmet Pek-
yatırmacı 23 Mart’a kadar Kule 
Site Alışveriş Merkezi’nde ziya-
rete açık olan sergiye tüm va-
tandaşları davet etti. 

“ÇANAKKALE ZAFERİ’Nİ EN 
DOĞRU ŞEKİLDE ANLATMAMIZ 

GEREKİYOR”
Çanakkale zaferinin 110. yıl 

dönümünde şehitleri rahmetle 
anarak sözlerine başlayan Sel-
çuklu Belediye Başkanı Ahmet 
Pekyatırmacı, “Biz de Selçuk-

lu Belediyesi olarak Çanakkale 
zaferimizi gençlerimize, ço-
cuklarımıza, hemşerilerimize 
anlatabilmek için Konya'mız-
da 7 Mart'ta başlayan bir sergi 
düzenledik. Sergimiz alışveriş 
merkezlerimizde devam ediyor. 
Sergimiz şu an  Kule Site  Alış-
veriş Merkezi'nde vatandaşla-
rımıza açık durumda. İnşallah 
ayın 23'üne kadar sergimizi 
vatandaşlarımız gezebilecek. 
Çanakkale Zaferi’ni herkese en 
doğru şekilde anlatmamız gere-
kiyor. En önce çocuklarımıza an-
latmamız gerekiyor. Bu manada 
bu sergi özellikle çocuklarımızın 
gezmesi gereken bir sergi. Ben 
bütün hemşerilerimizi, bütün 
gençlerimizi, çocuklarımızı 18 
Mart Çanakkale Zaferi'nin 110. 
yıl dönümünde Çanakkale ser-
gisine davet ediyorum” dedi. 
n HABER MERKEZİ

Destan sergisine davet

Farklı yörelerimizde kullanılan o 
kadar güzel ifadeler var ki bazen tek ke-
limeyle bazen de bir kaç kelimeyle, say-
falar dolusu yazsak anlatamayacağımız 
konuları onlarla anlatabiliriz.

‘Gök görmedik’ ifadesi, Ege Bölgesi 
ve benim yörem olan Seydişehir İlçesi 
de dâhil olmak üzere İç Anadolu Böl-
gesi’nde çok kullanılan bir söz olarak 
çıkıyor karşımıza. Bu ifade, ‘sonradan 
görme, o zamana kadar sahip olamadığı 
bir imkâna kavuştuğunda bu durumu, 
etrafına gösterme gayreti, onları kıskan-
dırma çabası’ şeklinde açıklanıyor.

“Görmemişin bir oğlu olmuş ...” 
diye devam eden bir söz de halkımız 
arasında sıkça kullanılır. “Görgüsüz bir 
kimse, ummadığı bir şeyi elde ettiğinde 
ne yapacağını şaşırır.” manasına gelen 
bu sözü ‘gök görmedik’ ifadesi daha öz 
bir şekilde anlatıyor sanırım.

Devam edelim sözümüzü açıkla-
mak için daha başka ne tür cümleler 
kurulduğu konusuna...

‘Ne oldum delisi’ derler ‘gök 
görmedik’ birisine.  Sosyal hayata 
uyum sağlayamama durumuna gel-
miş kimseler ‘gök görmedik’ kimse-
lerdir mesela.

‘Yoksul iken zenginleşerek gös-
teriş yapma, övünme gibi yersiz dav-
ranışlarda bulunan kimse’ şeklinde de 
açıklanmış.

‘Gök görmedik’ ifadesi, çocuklara 
karşı kullanılırken, bir derece eğitim 
amacını taşıyabilir ama erişkin birine 
söyleniyorsa eğer o zaman, ağır ve sağ-
lam bir eleştiri demektir. 

Tamam, ’Gök görmedik’ ifadesi,  
‘görmemiş’, ‘görgüsüz’ ve ‘sonradan 
görme’ anlamlarını içinde barındırıyor 
ama bu söz, ‘gökyüzü görmemiş.’ 
anlamına da gelir mi? Hayır ‘gökyüzü 
görmemiş’ anlamına gelmez. ‘Göklük’ 
görmemiş, ‘gök (renk, bitki, gök ekin) 
görmemiş’ anlamına gelir. ‘Yeşil gör-
memiş’, ‘ot görmedik’ yani hayvan, 
hayvansı, sığır gibi anlamları da veriyor. 
‘Kuraktan, kuraklıktan, kıtlıktan gelmiş, o 
yüzden ot görünce dengesini şaşıyor.’ 
diye de açıklanabilir. (İnt.)

‘Yeşillik görmemiş’, manasına ge-
len ‘Gök görmedik yörük devesi’ sözü 
de kullanılmaktadır.

‘Gök görmedik’ sözü, ‘Kıtlıktan çık-
mış gibi yemek yemek...’ deyimiyle de 
akraba bir söz olmaktadır.

‘Gök görmedik’ siyasileri de unut-

mamak lazım gelir. Bir 
mevkie bir makama 
geldiğinde hele bir de 
dokunulmazlık zırhına bü-
ründüğünde, ‘Mal bulmuş 
mağribi’ kılığına girip, nor-
mal zamandaki halinden 
eser bırakmayıp kendisini 
kral zanneden siyasilere 
de çok yakışıyor bu ifade 
kanımca...

‘Gök görmediklik’, 
insanı kibre ve açgözlülü-
ğe de sevk eder. Kendini sevk ve idare 
etmekten aciz olanları, ‘gök görmediklik’ 
sevk ve idare eder.

Konya’nın önemli kültür adamların-
dan Merhum Seyit Küçükbezirci, ‘Gök 
görmedik’ konusunda şöyle yazmış bir 
gazete yazısında:

“Gök görmedik” kelimesinin müt-
hiş derinliği

Konya bir ‘başkent’...
Ahmet Hamdi Tanpınar ölümsüz 

kitabı ‘Beş Şehir’de, Konya için “Bir 
Başkent, devamlı başkenttir” der. Bir  
‘başkent’te bin yılın görgü ve birikimleri 
ile pek çok tanım ve kavram geliştirilir. 

‘Konyalıca Sözlük’ün en 
şahane derinliğe sahip ke-
limelerinden biri de “Gök 
görmedik’ kelimesidir.

            “Gök görme-
dik” kelimesi, sonradan 
görmeliği, öğüncekliği 
tanımladığı gibi; en çok 
da ‘adab-ı muaşeret’ten 
nasip almamışlığı kapsar.

‘Yalak’, ‘gubuz’, ‘yallı 
gidi’ kelimelerimiz de bir 
âlem... Bir ‘densiz’in bin 

bir halini, damıtılmış bir tek sözcükle 
ortaya koyarlar.”

“Konya Karapınar Folklorü, Akça-
yazı Köyünden ‘Bilmeceler,  Atasözleri, 
Sözcükler’ isimli derlemede Zeki Sarı-
han, 1964 yılı aralık ayında,  Akçayazı 
İlkokulu öğrencilerinden, Abdi Ağaç, 
Gökşen, Osman ve Bekir İncekara’dan,  
“Gök görmedik görgüsüz, iğne yapar 
yurdusuz.” Şeklinde bir söz derlemiş... 

Muğla Sıtkı Koçman Üniversitesi 
tarafından yayınlanan, Türkiye Türkçesi 
Ağızlarında, Kalıplaşmış Dil Birimleri, 
Ceyhun Sarı isimli derleme kitabının 
71. Sayfasında, ‘gök görmedik’ ifadesi, 

görgüsüzlük yapmak. (İsparta) şeklinde 
tanımlanmış.

‘Gök görmedik’ insanlar, yeni bir el-
bise yeni bir telefon mesela bir otomobil 
edindiklerinde, bir bağa, bahçeye sahip 
olduklarında ve bir topluluğa karıştık-
larında, dikkatlerin hep kendi üzerinde 
olmasını isterler. Dikkatler kendi üzer-
lerinden başka yerlere kaymaya başla-
dığında ise ani bir manevra ile konuyu 
paraya, elbiseye, otomobile, eve yön-
lendirmek için ellerinden gelen gayreti 
gösterirler.

Bu durumda olan kişilerin sayısı bi-
zim toplumuzda oldukça fazla yer tutar.

Mesela Avrupa yani Batı toplumları 
içinde bu tür davranışları asla göremez-
siniz. Onların hayatları genelde sadedir. 
Evlerine ya da kendilerine ne aldıkları ne 
giydikleri ne yiyip içtikleri, çocuklarının 
hangi okullarda okudukları sadece ken-
dilerini ilgilendiren meseleler olduğu için 
asla bu konulardan bahsetmezler. Zira 
adab-ı muaşerete aykırı şeylerdir bun-
lardan bahsetmek...

Onlar, mesela bir telefonu bir tele-
vizyonu bir arabayı bir evi, uzun yıllar 
boyunca kullanırlar. “Yenisi çıkmış.” 
diyerek imkânları buna müsait olsa dahi 

hemen değiştirmezler... Bu da onların 
‘hava atmakla’, ‘gök görmediklik’le bir 
alakaları olmadığının kanıtı oluyor.

‘Başkasını kıskandırma’ giri-
şimleri, onlara ‘hava atma’ duyuları 
sanırım Doğu toplumlarına özellikle 
de bizim toplumumuza ait bir özellik 
olsa gerektir...

“Sonradan görme” ifadesi söz-
lüklerde, yoksul iken zenginleşerek, 
gösteriş yapma, övünme gibi yersiz 
davranışlarda bulunan kimse’ olarak 
tanımlanmış.

 ‘Sonradan görme kuldan, bulut-
tan çıkma günden korkulur.’ atasözü-
nün anlamı, dünya halinde bazı ken-
dini bilmez kişiler etrafındaki maddi, 
manevi çıkar güdecekleri durumu, 
daha önce hiç görmemiş ya da yaşa-
mamış gibi düşünerek hareket eder-
ler. Bu durum, çevresindeki insanları 
rahatsız eder.

Şair Işık German Ersoy şöyle de-
miş: İnsan sonradan da görebilir, say-
gım sonsuzdur ama gördüklerini baş-
kalarına satmak istemezse eğer...

Ben de şöyle bitireyim. “Gök gör-
mediklik yapmamak için sık sık tabiata 
çıkıp, gök görmek gerek.’

GÖK GÖRMEDİK

haber@konyayenigun.com
TAYYAR YILDIRIM

Dezenformasyonla topyekün mücadele kapsamında kurumlararası iş birliğinin sağlanması 
amacıyla, Konya’da, ‘Dezenformasyonla Mücadele Kurumlararası İş Birliği Protokolü’ imzalandı

Protokol imzalandı

İmpaks Plastik Sahiplerinden, iş insanı ve aynı 
zamanda Mehir Vakfı Mütevelli Heyeti Üyesi 

Zekeriya AYKANAT’ın 
babası,

Ali AYKANAT’ın 
vefatını üzüntüyle öğrendik. Merhuma Allah’tan rahmet, 

yakınlarına sabr-ı Cemil niyaz ederiz.

BAŞSAĞLIĞI
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Sizi kısaca tanıyabilir miyiz, hangi tarihte ne-
rede dünyaya geldiniz, hangi okullarda eğitim al-
dınız?

Konya merkeze bağlı Şükran mahallesinde dün-
yaya geldim. Kimliğime doğum tarihim 1957 ya-
zılmış, ancak akrabayı taallukattın hesaplara göre 
1955 yahut 56’da dünyaya gelmişim. Benden bir ay 
sonra doğan bir kişi ve bazı akrabalar böyle söylü-
yor. Onun kaydına baktım 1.1.1956 diye yazmışlar.

Bağımıza yakın bölgede olduğu için Lalebahçe 
İlkokulu’na gittim. Ortaokul tahsilime

Konya İmam Hatip Okulunda başladım. Altıncı 
sınıftayken Konya İmam Hatip Okulundan Afyon’a 
nakil oldum ve Afyon İmam Hatip Lisesi’nden me-
zun oldum. Üniversite tahsilimi de Niğde Sevk ve 
İdare Yüksek Okulu ile Ankara Ticaretler Akademi-
si’nde yaptım.

İş hayatına ne zaman atıldınız?
Bu arada İmar Ve İskân Bakanlığında bir yıla 

yakın sözleşmeli olarak Afet İşlerinde çalıştım. Bu-
günkü AFAD’ın temeli Afet İşleri Genel Müdürlüğü 
vardı o zaman İmar ve İskân Bakanlığında.

12 Eylül’den sonra bir müddet işsiz kaldım. 
Daha sonra  1982’nin ortalarında muhasebeciliğe 
başladım. Mali müşavirliğim 1990 yılına kadar de-
vam etti. Bu arada ticari hayata girdim. Ticari haya-
tımda birçok alanda, sanayi ve ticari faaliyetlerimiz 
oldu. Halen de devam etmektedir.

Sivil Toplum Kuruluşlarında da çok etkin gö-
revlerde bulundunuz, bunları hatırlatır mısınız?

MÜSİAD’ın Kurucular Kurulu Başkanlığını ve 
üç yıla yakın başkanlığını yaptım. Ticaret Odasında 
meclis üyeliği, uzun yıllar Yönetim Kurulu Başkan-
lığı Türkiye Odalar ve Borsalar Birliğinde Yönetim 
Kurulu Başkan Vekilliği yaptım. Birçok kurul ve ku-
ruluşta görev aldım.

Vakıf faaliyetlerine nasıl başladınız?
1980’den sonra ilk vakıf denememizde, Mi-

mar Sinan Vakfı adıyla, kırk kişiden oluşan bir vakıf 
kurmaya karar vermiştik. O zaman o işin başın-
da rahmetli Necip Alkan ediyordu. Vakıflar Genel 
Müdürlüğü o dönem bunu reddetti. Sonra o vakfı 
mevcut olan bir vakıfla birleştirerek İslami Değerle-
ri Tanıtma olarak düzenledik. Bugün birçok okulun 
kuruculuğuna aracılık eden vakıftır. Sonra MÜSAD 
yıllarında Kimsesiz Çocuklar Vakfını kurduk. Millet-
vekilliğinden sonra bir müddet onun Başkanlığını 
da yaptım. Şu anda Tevfik Fikret Karaman bey Baş-
kanlığını yapıyor. Türkiye İmam Hatipler Vakfı’nın 
ve SADAV’ın kurucuları arasındayız. Şu an hemen 
aklıma gelmeyen çoğu vakıf ve derneklerin kurulu-
şunda yer aldık.

2000 yılında, bugünkü Türkiye Odalar Birliği 
Eğitim Vakfı’nı kurduk ve bugün o eğitim vakfı bir 
üniversite sahibi oldu. Daha sonra Konya Eğitim ve 
Sağlık Vakfını kurarak Karatay Üniversitesinin kuru-
cuları arasında yer aldım.

Yine TOOB’da Türkiye Ekonomi Politikaları 
Araştırma Merkezi /TEPAV) diye bir vakfın da ku-
rucuları arasında yer aldım. Sonra Konya’nın yerel 
bazda birçok vakıflarında kurucu görevler yaptım. 

Şu anda da Konya Kızılay İl Merkezi Başkanlığını 
altı yıldır yapmaktayım.

Kısa iş hayatı özetimiz bundan ibaret diyebiliriz.
Vakıf kültürünün Türkiye ve insanlık açısından 

değerli kılan ve sizi bu işlere iten nedir?
Vakfın değeri, önemi şu; biz Elhamdülillah Müs-

lümanız. Allah’a inanıyoruz, Kur’an’a inanıyoruz. 
Bizlerin rehberi Kur’an’dır ve Peygamberimizin 
Hadis-i Şerifleridir. Orada Peygamber Efendimiz, 
“Sizin en hayırlınız insanlara faydalı olandır” buyu-
ruyor. İşte bu vakıf kültürünün altyapısını oluşturan 
temel felsefe Peygamber Efendimizin sunmuş oldu-
ğu, Kur’an’ın ışığındaki rehberliğinden kaynaklan-
maktadır. Yani topluma faydalı olmak… İslâm zaten 
her türlü fakiri koruyan, her türlü sıkıntıya çözüm 
üreten bir sistem. Bu yardımlaşma sistemindeki en 
önemli temel nokta zekât sistemidir

Zekât, zenginin fakire vermesidir. Ayrıca sadaka 
vermekle ilgili yüzlerce Hadis-i Şerif var. Ve Allah 
Kura’n’da zekâtı emrediyor, ancak infak etmeyi de 
bizlere geniş geniş izah ediyor. O da kazandığını 
vermektir. Farz olmayan bir şeyi yapmak sadakadır. 
Daha geniş bir açılım yapacak olursak; insanlara za-
rar verebilecek, onlara ızdırap olabilecek bir taşı o 
yoldan kaldırmak dahi bir sadakadır. Durum böyle 
olunca bizim vakıf kültürümüzü oluşturan yapıtaşı 
Kur’an ve Sünnet’tir. Geçmişteki büyüklerimizin yol 

göstericiliğidir. 
Bizim yine Osmanlı ve Selçuklu’da vakıf kültü-

rü o kadar gelişmiş ki imkânı olan insanlar Mülhak 
Aile Vakıfları kurmuşlar. Halâ Konya’da benim bil-
diğim sekiz-on tane Mülhak Aile Vakfı var. Hatta 
önceki Vakıflar Bölge Müdürümüz bu konuda bana, 
“Abi sen öncü ol, böyle bir vakıf kur” diye bizi epey 
yönlendirdi, biz de niyet ettik. Bakalım, Cenab-ı Hak 
bize onu nasip edecek mi? Böyle bir düşüncemiz 
var, şu an düşünce aşamasındayız. Rabbim onu da 
bizlere nasip ederse inşallah güzel sonuçlar alacağız.

Mülhak Aile Vakfı nedir, bunu da anlatalım mı?
Aile varlıklı ise mallarını vakıf haline getiriyor. 

Ancak ailenin çocuklarını da korumak amacıyla bu 
vakfın gelirlerinin bir kısmını ailenin çocukları alıyor.

Şimdi bizim bu toplumumuzun bunu anlama-
dığı gibi bir gerçek var. Yani kendi mallarını kira ge-
tirecek şekilde vakfediyor ve diyor ki; “Bu gelirlerin 
yüzde otuzunu vakfedenin” çocukları alacak. Geri 
kalanı da vakfiye de yazmakta, işte şu kadarı fakir 
fukaraya, şu kadarı kimsesizlere, şu kadarı Kur’an 
Kursuna diye sıralanıyor.

Mesela Nakiboğlu Vakfı böyle bir vakıftır. Kon-
ya’da aklıma gelen isimlerden birisi o.

Mahalle vakıfları vardır mesela; bu amaçla ku-
rulan vakıflardandır.

Bizim çocukluğumuzda Durunday köydü. Bizim 
bağ evimizin oradaydı ve Durunday Caminin vakıf-
ları vardı mesela. Neresi? Bugünkü Özel Harekât 
ve Meram Belediyesinin engelliler için yaptığı oku-
lun kırk beş bin metrelik alanı o caminindi. Bir de 
Kozağaç Parkının olduğu yer. Sonra köy belediyeye 
geçince bunlar milli hazineye intikal etmiş ve va-
kıflara geçmiş. Zaman içinde “Vakıf var mıydı, yok 
muydu?” sorusu ortaya çıktı. Geçenlerde Bekir Şa-
hin hoca bununla ilgili,’bi Durunday Camisiyle ilgili 

bir Şahıs Vakfı çıktı karşıma”  dedi. Yani buradan 
da bizim kültürümüzün, medeniyetimizin bir vakıf 
medeniyeti olduğu doğrudur.

Hatta bununla ilgili 1987’lerden sonra Vakıflar 
Genel Müdürlüğü yapan Konyalı hemşerimiz Mus-
tafa Keten Bey, Vakıflara Genel müdürüyken bir 
gün konuşurken, “Amerika’ya vakıflarla ilgili ince-
leme yapmaya gittik. Adamlar bize güldüler ve (Biz 
vakıf kültürünü ve medeniyetini sizin ecdadınızdan 
öğrendik, sizlerin arşivlerine bakmanız lâzım” dedi-
ler diye anlatmıştı. Yani Osmanlı’nın vakıf kültürü-
nü almış Amerikalılar.

Vakıf konusunda, Osmanlı Dünyaya örnek 
iken biz köksüz bir ülke olan Amerika’ya vakıfçılı-
ğı öğrenmeye mi gitmişiz?

Evet, Osmanlı ve Selçuklu bir örnek. Şimdi biz 
mesela Kızılay Başkanlığı yapıyoruz. Kızılay’a bağış-
lanmış bir yer var, orayı iş merkezi yapacağız; teme-
lini biliyorum ben çocukluğumdan. Taş Kapı Medre-
sesi; biz bu vakfiyeyi de gözetelim istedik. Vakfiyeyi 
çıkardık. Adam Padişah Üçüncü Murat’ın damadı…  
Bolulu Musahip Mustafa Paşa gelmiş burada bir 
vakıf kurmuş. Konya’da iş yerleri, haller, hamamlar 
kurmuş, çeşmeler yapmış. Bu yaptığı hal, hamam 
dükkân gelirlerini hem on beş tane çeşme, hem de 
medresenin giderlerine bağışlamış. Kendisi de Kon-
ya’da değil. Şeyh Ahmed Efendiyi de bu vakfa mü-
tevelli tayin etmiş. Şimdi Şeyh Ahmed Efendi Çar-
şısı, diyoruz ya, Şeyh Ahmet Efendi Hamamı var… 
Aslında onun kurucusu vakfı Musahip Mustafa Paşa 
Vakfı. Şeyh Ahmed Efendi sadece vakfın mütevellisi 
ve onun çocukları gelmiş mütevelli heyetine.

Şeyh kısmını da kullanmayız da Ahmed Efendi 
Çarşısı deriz genelde.

Şeyh Ahmed Efendi o zamanın muteber, âlim, 
arif bir zatı imiş. Vakıf kültürü, insanlara hizmet için 
önemli. Vakıf sadece nakdi vermek amaçlı değil; in-
sanlara hizmet etmek de bir vakıf kültürüdür.

Burada belki bir şeyden bahsedeceğiz; ge-
çenlerde Konya’mız da medresesi olan âlim bir 
zat Salih Ekinci Hocayı ziyarete gittik. Bir Ha-
dis okudu bize; Peygamber Efendimiz bir gün 
bir gazaya ordu çıkarıyor. Gidiyorlar ve geri 
döndüğünde orada sahabeden biri, ‘Efendim, 
en çok bu arkadaşımız sevap kazandı, hem na-
mazını kıldı, hem de cihat etti’ diyor.

Peygamberimiz bunun üzerine, “Peki o arkada-
şınızın hayvanlarına kim baktı? Siz baktınız. Yeme-
ğini kim hazırladı? Siz hazırladınız. Sizlerin sevabı 
daha fazladır. Neden biliyor musunuz çünkü hiz-
met ettiniz” diyor. Yani vakıf kültüründeki temel 
bakış açısı hizmettir.         Devamı Çarşamba Günü

Konya iş dünyası ve siyaset hayatında önemli rollerin sahibi olan, altı yıldır da Kon-
ya Kızılay İl Başkanlığı yapan Hüseyin Üzülmez ile vakıf faaliyetleri üzerine söyleştik

Vakıf kültürümüzün 
yapıtaşı Kur’an ve Sünnet’tir
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Hem insanlığıyla hem de tarım alanındaki 
öncülüğüyle Çumra ve Türkiye’ye iz bırakan 
isimlerden biri olan Kayağızlı Traktör Firma-
sı’nın kurucusu olan Kayağızlı Yusuf olarak 
bilinen Yusuf Can 2024 yılında vefat etti. Geri-
de hem hoş bir seda hem de temelleri sağlam 
atılmış büyük bir firma bıraktı. Merhum Ka-
yağızlı Yusuf’un hayat hikayesini torununun 
oğlu, 4 kuşak İsmail Berkant Can anlattı. 

Ama daha önce kendi verdiği bir röportaj-
da kendi sözlerinden Kayağızlı Yusuf’u dinle-
yelim. Bozkır Kayağızlı Köyü’nde 1929 yılında 
dünyaya gelmiş. Dedesinin muhtar olmasın-
dan doyalı askere geç gitsin diye 2-3 sene geç 
nüfusa kaydedilmiş ve doğum tarihi olarak 
1931 kayıtlar geçmiş. 

HER İŞTE BİR HAYIR VARDIR
Gençlik yıllarında köyde çobanlık yaparak 

hayatını sürdürmüş. Kayağızlı Yusuf o döne-
mi şöyle anlatıyor; “1953 yılında Bozkır’dan 
Çumra’ya geldik. Oturduğumuz evi, çalışarak 
kendimiz yaptık. Birkaç yıl işçi olarak çalıştık-
tan sonra annemin köydeki tarlalarını satarak 
ahır yaptık. Buradan 4, köyden de 4 tane öküz 
aldım. 5 ay sonra parasını ödemek için sözleş-
tik ancak öküze yem almak için bile para yok-
tu. Borç ile arkadaşımdan saman, yem aldım. 
Öylelikle besicilik yapmaya başladım. Buraya 
o dönemlerde Araplar gelip koyun ihraç edi-
yorlardı. Çumra’da besicilik işi yapanlar da Er-
zurum’a büyük baş almaya giderlerdi. 6 liram 
vardı, ‘beni de götürün ama çok param yok’ 
dedim, beraber gittik. Borç yaparak 40 dana 
aldık, burada eşin dostun yardımıyla besledik. 
Bir sonraki gidişimizde de arkadaşla beraber 
senet karşılığı daha fazla hayvan aldık. Der-
ken benim hayvanlar hastalandı. Ankara’dan 
veteriner getirdik, baktı ve bilirkişilerle bera-
ber veba olduğuna karar verdiler. Hayvanları 
öldürdüler. Her işte bir hayır var derler, bizim 
hayrımızda herhalde bu hastalık sayesinde 
oldu. Hayvancılıkla uğraşımız ufak tefek de-
vam ederken arkadaşımın birinin Ferguson 
traktör bayiliğini almayı düşünmesiyle bende 
onun pesine düştüm. Ankara’da milletvekili 
tanıdığı vardı, onun yazdığı bir mektupla İs-
tanbul’a gittik, derdimizi anlattık. Ferguson 
marka temsilcileri, ‘size bayiliği verelim ancak 
4 ay traktör veremeyiz, İngiltere’den geç gelir’ 
dediler. Bizde boş dönmemek adına oradan ge-
lirken başka bir yerde gördüğümüz 4 traktörü 
alıp satış için getirdik. Sattık, tekrar getirdik 
derken işlere 1955 yılında başlayıp devam 
ettik. Ortağım olan arkadaş besiciliğe ağırlık 
verdiği için o besiciliğe devam etti, bizde be-
siciliği bırakıp bu işe yöneldik. Massey Fergu-
son bayiliğini alarak Çumra’nın ve ardından 8 
Şubeyle Konya’nın en iyi traktör satıcılarından 
biri haline geldik.

“ÇAY İÇECEK DAHİ PARAMIZ YOKTU”
Bizin ekmek bulamadığımız zamanlar oldu. 

Köyün kahvehanesine gittiğimiz zaman herkes 
çay içerdi, çay da 10 kuruştu. Garson gelip ‘ne 
içersin’ dediği zaman, çay içecek paramız ol-
mayınca ‘ben oruç tutuyorum’ derdim. İş bu-
lamadım, hamamlarda tuvalet temizledim. 1 
kilogram yün lazım oldu, komşuya gittim. ‘Ya-
rın koyun yünü kırpacağız, gel’ dedi. 1 kilo yün 
için 5 gün koyun kırptık. Biz bugünlere kolay 
gelmedik ama kimsenin malında, parasında 
da hiç gözümüz olmadı. O dönemin ne kadar 
zorluğu olsa da insanların sözlerine güvenili-

yordu. İnsanların sözleri senet yerine geçerdi. 
Adam mal aldığı zaman kalan borcunu har-
man zamanı verirdi. Eğer borcunu denkleşti-
remezse, kalan borcu için müsaade ister kabul 
edilmezse elinde olan mahsul ya da makine ne 
varsa onu verirdi. Ne bankaya gidilirdi ne de 
yalan iş yapılırdı. Şimdi o insanlar yok, borç-
lanırsan da alamıyorsun. Esnaflık günümüzde 
çok zor. Sabır ve dürüstlük… Yaptığın işi düz-
gün yapacaksın ve onun bunun malında gözün 
olamayacak. Kendi bileğinin hakkıyla kazana-
caksın….

BÜYÜK DEDESİNİN ÖĞÜTLERİNİ ANLATTI
Kayağızlı Yusuf’un hayatını kaybetmeden 

2 yıl önce söylediği bu sözlerin ardından sözü 
torununun oğlu, ailenin 4. kuşağı olan İsmail 
Berkant Can’a veriyoruz. 

İşte İsmail Berkant Can’ın sözlerinden bü-
yük dedesi Kayağızlı Yusuf Can’ın hikayesi;  

Büyük Dedem 1929 yılında Kayağazlı Kö-
yü’nde dünyaya gelmiş. 129 yılından 1950 
yılına kadar köydeki zor şartlar yaşamış, bu 
tarihten sonra köyden göç etme kararı almış. 
Bunun için 1949-50’li yıllarda Çumra’ya yer-
leşiyor. Köyde haliyle çobanlık yaparak, dağda 
koyun güderek ve bunun gibi işlerle uğraştığı 
için ve zor şartlardan dolayı geliyor. Çumu-
ra’da da yine çobanlık yapmaya devam ediyor. 
Daha sonra kendi biriktirdiği paralarla küçük 
çaplı hayvan ticareti yapmaya başlıyor. Hayvan 
ticareti gün geçtikçe büyüdükçe Türkiye’nin 
dört biryanından hayvan alıp gelip Çumra’da 
satıyor. Daha sona Türkiye’nin tamamından 
hayvan toplamaya başlayıp küçük baş ve bü-

yük baş olarak alıp, tren vasıtasıyla Araplara 
satmaya başlıyor. Bu dönem takriben 1955’li 
yıllara denk geliyor. Bu dönem hayvan ihracatı 
devam ediyor ve daha sonrasında traktör işine 
giriyor. İkinci el bir traktör alıyor ve satıyor, 
tabi bunları hayvancılıktan kazandığı paray-
la yapıyor. Daha sonraki süreçte ise ikinci el 
traktörleri yurt dışından ithal getiriyor. Meksi-
ka, İngiltere, Brezilya, İspanya gibi ülkelerden 
ikinci el getiriyor. O zamanın şartlarında çok 
fazla bir marka yok. 3 veya dört markanın ikin-
ci el traktörlerini getirip satmaya başlıyor. Bir 
tarafta hayvancılık yapıyor bir tarafta ikinci el 
traktör satıyor. 

DEDE MİRASINA SAHİP ÇIKILIYOR 
1963 yılında oğlu İsmail Can dünyaya ge-

liyor. İki işi birden tek başına yürüterek iler-
lemesini sürdürüyor. Oğlu İsmail Can’ın bü-
yümesi ve işlerle ilgilenmeye başlamasının 
ardından tarım yapmaya da başlıyor. Hayvan-
cılık ve traktör satışından kazandığı paray-
la arazi alıp tarım işine de başlıyorlar. Büyük 
dedem Yusuf Can daha çok işin ticaretinde 
durup oğlu İsmail Can tarım ve hayvancılık-
ta ilerlemeye devam etmiş. Daha sonra Uzel 
Traktörleri’nin bayiliğini alıyorlar. Sıfır traktör 
bayiliği yapmaya başlıyorlar ikinci el satışları-
nın yanında. Asıl işleri sıfır traktör bayiliği olu-
yor. Bu dönemde İsmail Can’ın oğlu Yiğit Can 
dünyaya geliyor. Bayilikten devam ediyorlar. 
Belirli bir süre sonra fabrikayla anlaşmazlık 
olunca Uzel Traktör’ün bayiliğini bırakıyorlar. 
Yiğit Can büyüyünce traktör işini devralıyor. 
Yine oğlu ve Yiğit Can’ın diğer kardeşleri tarım 

ve hayvancılığı sürdürmeye devam ediyorlar. 
Ö dönemde bir yıl daha bir firmanın bayiliği-
ni yapıyorlar ve sonra bırakıyorlar. Daha son-
ra ikinci el satışlarıyla 2016 yılına kadar ge-
liniyor. 2016 yılında Deutz-Fahr traktörlerinin 
bayiliğini aldık. 2016 yılından bugüne kadar 
Deutz-Farh’ın bayiliğini yapıyoruz. Ben de 4. 
kuşak olarak Yiğit Can’ın oğlu İsmail Berkant 
Can olarak babamın yanındayım, Yusuf Dede-
min torunu olarak biz de 4 kuşaktır bu işi de-
vam ettiriyoruz. Toplam 9 şubemiz bulunuyor. 
4 il bayiliği şuan bizde. Traktör bayiliğinin yanı 
sıra satış, servis ve yedek parça hizmetlerimiz 
de var. Konya, Karaman Aksaray, Nevşehir il-
lerinde bayilik, Çumra, Beyşehir, Seydişehir, 
Altınekin Cinanbeyli, bu beş yerde de şubele-
rimiz devam ediyor. Ana merkezimiz Çumra. 
Bu yıl sektörde 70’inci yıl. Türkiye’de en eski 
biziz. 

ZAMANINDA ÇOK ZORLUKLAR ÇEKMİŞ
Büyük Dedem Yusuf Can, 2024 yılının 3 

Haziran’ında vefat etti. Büyük Dedem zama-
nında köyde çok zorluk çekmiş, bu çektiği zor-
luklar onu daha başka ne yapabilirim düşünce-
sine sevk etmiş. Ticareti seven ve bunu da iyi 
yapan biriymiş. Ticareti sevdiği için bu işlere 
girmiş ve şirketimizin buralara kadar gelme-
sini sağlamış. Ticaretti hiçbir zaman korkusu, 
endişesi, çekincesi yoktu. Atılganlığı severdi. 
Yeni işler keşfetmeyi, farklı işler yapmayı se-
verdi. Olduğu noktada durmak yerine sürekli 
bir adım ileriye gitmek isterdi. Yatırımı her za-
man topraktan yana olurda. Yatırımı toprağa 
yapardı. 

EN BÜYÜK ÖĞÜDÜ DÜRÜSTLÜK 
VE ALÇAK GÖNÜLLÜLÜK

İnsani olarak yumuşak kalpli, herkese karşı 
güler yüzlü ve herkes tarafından çok sevilen 
bir insandı. Bize her zaman, ‘Maddi durumu-
nuz yükseldikçe daha çok alçak gönüllü olun’ 
derdi. Maddiyatınız ne kadar yükselirse yük-
selsin insanlara alçak gönüllü davranın öğü-
dünde bulunurdu. Biz bunu hem hayatımızda 
hem de ticaretimizde bir köşeye not olarak al-
dık ve bu doğrultuda çalışıyoruz. Hiçbir zaman 
insanlara yüksekten bakmamaktı onun bize 
öğrettiği ve dürüst ticaretti. 

HERŞEYİ NOT EDERDİ
Aldığını da sattığını da her konuştuğunu 

önünde bir defter vardı ona not ederdi. 5 yıl 
sonra bir insan gelse 5 sene önce ne konuştu-
lar onu defterden açar söylerdi. Unutmamak 
amacıyla kağıda dökerdi. Hiçbir şeyi sözde 
bırakmazdı. Sadece Çumra değil, Türkiye’nin 
dört bir yanında dedemin sevenleri vardı. Ak-
ranlarının yanında gençlerle de çocuklarla da 
çok iyi iletişim kurardı. Hayat dolu bir insandı. 
Caminin önüne oturur gençlerle sohbet eder-
di, yeri geldi zaman 3 yaşındaki çocukla çocuk 
olurdu, gençle genç muhabbeti yapar, yaşlılar-
la kendi zamanından konuşurdu. Yaşı ilerlese 
dahi hiçbir zaman gündemi bırakmazdı. Gün-
demi takip eder, yeni konulara ilgi duyar on-
ları da bilirdi. İş konusunda da aynıydı sürekli 
yeniliğe önem vermiş. Traktör işi yapmış, hay-
vancılık yapmış ama bunu sadece Türkiye’de 
yapmaya çalışmamış. Hayvancılıkta ihracatta 
yapmış. İleri görüşlü ve ufku açık bir insandı. 
En büyük özelliği de ticarette cesaretli olma-
sıydı. En çok verdiği tavsiye dürüst ticaretti. 
‘Paranızı kaybedebilirsiniz ama insanları kay-
betmeyin’ öğüdü bizi bugünlere getirdi.
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Konya ve Çumra’ya iz bırakan isimlerden biri olan, insanlığı ve ticaretteki dürüstlüğüyle anılan, Kayağızlı Yusuf ola-
rak bilinen Kayağazlı Traktör Firması’nın kurucusu merhum Yusuf Can’ı torunun oğlu İsmail Berkant Can anlattı….     

‘Dürüstlüğü öğretti’Hazırlayan 
Abdullah Barış YAMAN



Dünya İşitme Engelliler 
ve Engelliler Federasyonu 
(DİEEF) Konya’da il tem-
silciliği açtı. Bürokrasideki 
görevleri ve sivil toplum 
kuruluşlarındaki görevle-
riyle Konya’yı temsil eden 
isimlerden Şahin Akkan’ın 
da genel başkan yardımcı-
sı olarak görevlendirildiği 
DİEEF’in Konya İl Temsil-
ciliği’nde Akkan'ın talimat-
larıyla; Vildan Şişman il 
başkanı oldu. Akkan’ın en-
gellileri konuk ettiği yakla-
şık 200 kişilik iftar progra-
mına DİEEF Genel Başkan 
Yardımcısı Şahin Akkan, 
İl Başkanı Vildan Şişman, 
Anadolu Kartalları Görme 

Engelliler Spor Kulübü ve 
Körkütük Şamata Görme 
Engelliler Tiyatro Grubu 
Başkanı Kudret Şen, Kara-
hüyük İnsani Yardım Der-
neği (KA-DER) Başkanı Ali 

Zeybek ve engelliler katıl-
dı. Tüm engellerin aşılarak 
şehrin engelli dayanışma-
sına dikkat çekilen gece-
de Konya Barosu Engelli 
Hakları Komisyonu Başkanı 

Ruveyda Bilge Özmen ve 
birçok avukat da buluna-
rak engelli haklarına vur-
gu yaptı. Engelli hakları ve 
engellilerin sosyal hayat-
ta daha fazla yer almaları 
adına yalnızca memleketi 
Konya’da değil, tüm Tür-
kiye’de ve 11 farklı ülkede 
projeler üretmeye çalışarak 
çalışmaların devam ettiğini 
belirten Federasyon Genel 
Başkan Yardımcısı Akkan, 
engellilerin her şeyin en 
güzeline layık olduklarını ve 
toplumda yer edinebilmele-
ri için çalışmaların istikrarlı 
bir şekilde devam edeceğini 
ifade etti. 
n HACER CEYLAN ZAMAN

Dünya İşitme Engelliler ve Engelliler Federasyonu temsilcileri düzenlenen iftarda buluştu

DİEEF Konya, Akkan’ın 
verdiği iftarda buluştu 

Her hicri yılın Ramazan 
ayının 15.günü kutlanan ve 
yetim çocukların dünya gün-
demindeki farkındalığının 
artmasını amaçlayan Dünya 
Yetimler Günü, Aden Eği-
tim Yardımlaşma ve Daya-
nışma Derneği’nde de iftar 
programıyla kutlandı. Her 
yıl Ramazan ayında düzenli 
olarak yetim aile ve gönül-
lü buluşmasına ev sahipliği 
yapan Aden, bu yıl da ye-
timlerini unutmadı. Bir dü-
ğün salonunda gerçekleşen 

programa Selçuklu Kayma-
kamı Eflatun Can Tortop da 

katıldı. Dernek Başkanı Ha-
mide Baloğlu, gönüllülerin 

yetim ailelerle kaynaştığı; 
birlik, beraberlik ve sohbetin 
dahil olduğu bir iftar progra-
mı gerçekleştiğini belirterek, 
“Bütün gönüllülere ve prog-
rama katılan protokole çok 
teşekkür ediyorum. Aden 
Eğitim, Dayanışma ve Yar-
dımlaşma Derneği olarak ye-
timlerin, ihtiyaç sahibi aile-
lerin ve muhtaçların yanında 
olmaya; onlara eğitim ve 
yardımda destek olmaya de-
vam edeceğiz.” diye konuş-
tu. n HACER CEYLAN ZAMAN

Konya'da 20 yıl önce 
kurulan ve sektörde şeh-
rin lideri konumunda bulu-
nan Özel Çare Özel Eğitim 
ve Rehabilitasyon Merke-
zi, geleneksel iftar organi-

zasyonunda buluştu. 20.si 
gerçekleştirilen ve Hakan 
Etliekmek Izgara ‘da yapılan 
iftar programına; kurum yö-
neticileri, personeli, aileleri 
ve çok sayıda davetli katıl-

dı. Özel Çare Özel Eğitim 
ve Rehabilitasyon Merkezi 
sahibi Mehmet Evrim iftar 
öncesi yaptığı konuşmada, 
“ 20 yıldır sürdürdüğümüz 
bu yolculukta, değerli dost-
larımız ve iş ortaklarımızla 
birlikte iftar soframızı pay-

laştık. Ramazan'ın manevi 
huzurunu birlikte yaşadık, 
birlik ve beraberliğimizi 
pekiştirdik. Her yıl olduğu 
gibi bu anlamlı an, bağışı-
nız daha da özeldik. Katılı-
mınız için teşekkür eder, bu 
Ramazan'ın tüm insanlığa 

barış ve huzur getirmesini 
dilerim. Bu buluşma birlik-
telik her şeyden çok önem-
lidir ve bizleri de çok mutlu 
ediyor. Hepinize hayırlı Ra-
mazanlar ve hayırlı iftarlar 
diliyorum" dedi. 
n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

Aden, yetim aileleri gönüllülerle buluşturdu 

Çare Ailesi iftar yaptı

2013 yılından bu yana inşaat 
ve ticaret sektörlerinde yer edi-
nerek başarılı işlere imza atan 
Özbeyt İnşaat ve Gayrimenkul, 
iştiraklerini ve müşterilerini iftar 
yemeğinde bir araya getirdi. Öz-
beyt İnşaat ve Gayrimenkul Sa-
hibi Mehmet Göncü’nün Gloria 

Meram Düğün Davet Salonunda 
verdiği iftar yemeğinde birlik ve 
beraberliğin önemine vurgu ya-
pılırken, ev sahibi Göncü, iftar 
yemeğinde kendileriyle bir araya 
gelen iş insanları ve dostlarına 
teşekkür etti.  
n ABDULLAH BAŞYEMENCİ

Özbeyt İnşaat iftarda 
müşterilerini ağırladı
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MUZAFFER TULUKCUTÜRK ORDUSUNDAKİ AKÖRENLİLER

Albay Ahmet Yalçın emekli hayatını 
İzmir'de geçirmekte.

Konya 2.Ordu'da tercüman olarak 
görev yapan Osman Erden.

Akören'in ilk Astsubayı Ali 
Karagedik.

Konya Merkez Komutanı Hava 
Piyade Albay Özgür Kılıçarslan.

Albay Mehmet Akif Altan.

Siyasete özel ilgisi olan Astsubay 
Lütfi Uysal.

Albay Nuh Harmancı emekli hayatını 
genelde Akören  de geçirmekte.

İbrahim İncekara 2.Ordu'da (Konya) 
Savcılık Kalem Müdürü olarak görev 

yapmıştı.

Albay Mehmet Ekinci Harp okulun-
dan mezun olduğu yıllar.

Şerafettin Mermer uzun yıllar 
Beyşehir Askerlik Şubesi nde görev 

yapmıştı.

Albay Salih Yalçın gençliğinde.

Mustafa Hilmi Aksoy'un kabri Konya 
Musalla Mezarlığında.

Memleketi Akören’in tarihini kaleme alan Konya Yenigün Gazetesi Yazarı Muzaffer Tulukcu, ilçedeki farklı konulara dair yap-
tığı araştırmalarla biliniyor. Araştırmacı Yazar Tulukcu, bu kez de Türk Ordusu mensubu Akörenlilerin hayatını kaleme aldı 

Eğitimi ile ön plana çıkan 
Akören ilçemizde 36’yı aşkın 
subay ve 67’yiaşkın astsubayı 
Türk Ordusunda şerefle gö-
rev yaptığı görülmekte.

 Türkiye Cumhuriye-
ti'nin kurulduğu 1923 yı-
lından 10 yıl kadar sonra 
Akörenli Hamdi Özgüner, 
Mustafa Hilmi Aksoy ve 
Hüseyin Vehbi Uysal'ın su-
bay rütbesi ile Türk Ordu-
su’na katıldığı bilinmekte.

 Bu isimleri 1942 yılın-
da Albay Mehmet Akif Al-
tan'ın, 1948 yılında ise M. 
Ali Bayrakçı takip etmişti.

2. Cihan Harbi nede-
niyle 1940'lı yılların başın-
da İstanbul'dan Konya'ya 
taşınan Harp Okulu’nda 
eğitimlerini sürdüren Ab-
dullah Tenekeci, Abdullah 
Erkun, Mehmet Ekinci ve 
Salih Yalçın’da 1940'lı yıl-
larda Türk ordusunda gö-
rev yapmaya başlamıştı.

Akören'in ilk astsubayı 
ise 1945 yılında 2.Ordu’da 
göreve başlayan Ali Kara-
gedik idi. 

Sonraki yıllarda her ge-
çen gün Türk ordusunda 
görev yapan Akörenli sayı-
sının arttığı da bir gerçek.

 Akörenli subaylar için-

de General rütbesiyle Ab-
dullah Tenekeci, Abdullah 
Erkun, Havva Pilot Tuğ-
general rütbesi ile Levent 
Eğren'in zirve yaptığı gö-
rülmekte.

 Son yılların parlayan 
yıldızı ise halen Konya'da 
Merkez Komutanı olarak 
görev yapan Hava Piyade 
Albay Özgür Kılıçarslan

 Akörenli astsubaylar 
arasında Hamit Türkoğlu, 

Lütfi Uysal ve İsmail Hakkı 
Küçükcartlak’ın emeklilik 
sonrası siyaset ile ilgilen-
dikleri geçmiş yılların ta-
rihsel gerçekleri.

Emekli Askeri Pilot 
M. Emin Aşık’ın yanı sıra 
Ömer Kağnıcı ve Mehmet 
Özdil (Patron)’de kısa süre 
pilot olarak Türk Ordu-
su’na hizmet etmişlerdi.

 Astsubay olarak Türk 
ordusuna katılan Nuh Har-

mancı’nın üstün başarıları 
sonrası subay olduğu ve 
Albay’lığa kadar yükseldiği 
bilinmekte.

 Subay Pilot Hamdi Öz-
güner uçak kazası sonucu, 
Astsubay Rahmi Tulukcu 
askeri araçta geçirdiği tra-
fik kazası sonucu, Kayasu-
lu Astsubay Hamdi Kara-
göz ve Uzman Çavuş Halis 
Özcengiz teröristlerle yapı-
lan çarpışmada, Astsubay 
Abdurrahman Geymen ise 
suda boğularak şehit ol-
muşlardı.

Subaylar içinde üst se-
viyede zirve yapanlardan 
biri hepimizce malum Ab-
dullah Tenekeci Paşa. 

Pilot olarak Kıbrıs Barış 
Harekatı'nda filo komutan-
lığı yapan General Abdul-
lah Tenekeci 1980 ihtilali 
sonrası Anavatan Partisi 
kuruluşunda görev aldık-
tan sonra Turgut Özal ile 
Kenan Evren’in arasında 
dengeyi sağlamada fonk-
siyon olmuştu. Sonrasında 
da 7 yıl 4 ay Devlet Bakan-
lığı yapmıştı.

21 Akörenlinin de Türk 
ordusuna memur ve işçi 
statüsü ile hizmet ettikleri 
görülmekte.

Türk Ordusundaki 
Akörenliler

Emekli Albay Mesut Kınaç.

Mustafa Hilmi Aksoy ailesi ile.

General Abdullah Erkun.

Emekli Askeri Hakim Albay 
M.Kemal Coşar. Hava Pilot Tuğgeneral Levent Eğren

Yarbay Hüseyin Vehbi Uysal.

Pilot General Abdullah Tenekeci Paşa 7 
yıl 4 ay Devlet Bakanlığı yapmıştı.

Emekli Astsubay Muharrem 
Mermer  Ankara'da yaşıyor.

Emekli Astsubay Muttalip Tufan emekliliğinde 
Konya Akörenliler Derneğinde.
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Konya Anadolu Lisesi’nin efsanevi hentbol 
takımının kalecisi Murat Akpınar, maç içinde 
sürekli hücuma çıkıp ortalama bir pivot kadar 
gol atan bir oyuncuydu. Kariyerinde Liseler 
Dünya Üçüncülüğü ve Şampiyon Kulüple Ku-
pası yarıfinali oynama şerefi de bulunan Murat 
Akpınar dünü ve bugünü konuştuk. 

Sizi kısaca tanıyabilir miyiz, ne zaman ve 
nerede dünyaya geldiniz, hangi okullarda eği-
tim aldınız?

11 Ocak 1973 Konya doğumluyum. İlkokulu bi-
tirdikten sonra Konya Anadolu Lisesini kazandım ve 
yedi yıl kesintisiz aynı okulda, ortaokul lise eğitimini, 
bugün Meram Anadolu Lisesi olan okulda tamamla-
dım. Daha sonra Üniversite sınavında Ankara ODTÜ 
Ekonomi Bölümünü kazanıp lisans eğitimimi burada 
yaptım. Selçuk Üniversitesinde ekonomi alanında li-
sansüstü eğitimi aldım.

Hentbola ne zaman başladınız, hangi 
Antrenörlerle çalıştınız?

Hentbola ortaokul ikinci sınıfta başladım. Antre-
nörümüz Cem Danyal Arslan idi. Kendisi Anadolu 
Lisesi hentbol takımında hem oynuyor hem de orta-
okul takımının antrenörlüğünü yapıyordu. 

Lise yıllarında ise antrenörümüz Ahmet Toptaş 
idi. Üniversite ile birlikte Eskişehir Eti kulübünde 
Yaşar Sevim, Halkbank kulübünde Rüştü Şahin ve 
Eskişehir Polisgücü takımında Birol hoca ile çalıştım.

Milli takım hoca  ise yine Rüştü Şahin idi. 
Anadolu Lisesi takımında büyük başarılar ka-

zandınız ve Dünya şampiyonasında üçüncü oldu-
nuz. Nasıl Türkiye Şampiyonu oldunuz ve İsrail’de-
ki şampiyonada bu başarıyı nasıl elde ettiniz?

Lise son yılımızda üniversite hazırlık telaşesi 
sebebi ile çok iddiasız bir başlangıç yapmıştık. Ta-
kıma tam kadro olarak idman yaptırabilmek bile 
çok zorlaşmıştı. Gruplara kesin eleniriz diye katıl-
dık ama şampiyonluk yolundaki en zorlu rakibi-
miz İstanbul Dost Lisesi ile erken bir final oynadık 
ve onları elemeyi başardık. O andan sonra bütün 
takım bir şeyler başaracağımıza inanmaya başla-
dık ve başka bir ilde oynanması planlanan Türkiye 
Şampiyonasının Konya’ya alınması ile iyice mo-
tive olduk. Kendi seyircimizin yoğun katılımı ile 
şampiyonayı birinci tamamladık. 

Aynı yıl İsrail de yapılan Dünya Şampiyonasında 
takım oyunu konusunda herkese örnek olacak bir 
birliktelik göstererek Dünya Üçüncüsü olduk. Ba-
şarımızın temeli kenetlenmiş bir grup oluşumuz ve 
rakibin hiç karşılaşmadığı yedi kişi ile hücum etme 
taktiğini uygulamamız olmuştur. İlk kez karşılaştık-
ları bu seti anlayıp çözene kadar birçok rakip oldukça 
geri düşüyordu ve toparlamaları, maça geri dönme-
leri oldukça zor oluyordu.

Siz kaleciydiniz ama takımın ihtiyacı ölçü-
sünde oyuna katılıp set üstü atışlarla takımınıza 
goller de kazandırıyordunuz. Sonra Uluslararası 
Federasyon kural değişikliğine gidip, hücuma çı-
kan kalecinin tekrar kaleye dönmesini yasakladı. 
Böylece siz, “Kural değiştiren adam” oldunuz? 
Bu vasfınızdan ve sahada yaşadığınız enteresan 
hatıralarınızdan bize nakleder misiniz?

Bu set, tamamen bizim takımın kısıtlı kadro ya-
pısından dolayı ortaya çıkmış idi. Takımdaki en uzun 
oyuncunun kaleci olması ve hücum setlerinde ya-
şanılan kısırlığı çözmek için Ahmet Toptaş Hocanın 
cesareti ile denemeler yaptık. Benim üç hücum, beş 

hücum olarak verdiğim katkı zamanla tüm maç bo-
yunca yayıldı; bütün setleri yedi kişi yapmaya kadar 
ilerledi ve oyunumuz bu fazla adam hücum mantı-
ğı ile zenginleşti. Sonraki yıllarda fazla kişi hücum 
etmek yaygınlaştı am bir kuralla fazla oyuncunun 
kaleci olamayacağına karar verildi.

Konya’dan başlayarak, oynadığınız kulüpler ve 
elde ettiğiniz başarılardan bahseder misiniz?

Konya da iken tecrübemiz artsın diye lise yılla-
rında Konya Belediyespor ile 2. Ligde oynadık. Ken-
dimizden yaşça çok büyük takımlar karşısında maç 
yaparak, maç sonu oynamayı ve baskı altında doğru 
seçimleri yapmayı öğrendik.  

Eskişehir Eti kulübü yıllarımda ise Türki-
ye tarihinin hentbolda bugüne kadar alınan 
en büyük başarısına ortak olma şansım oldu. 
Şampiyon Kulüpler Kupasında yarı final oyna-
ma imkânımız oldu. O yıl şampiyon olan Bar-
selona ile yarı final oynayıp elendik ve dünya 
üçüncüsü olduk. Bu kulvarda 1991 yılının bu 
başarısının yanına 35 yıldır kimse yaklaşa-
madı. O kadroda olmak ve yarı final maçında 
Barselona karşısındaki performansım kariye-
rimin en üst noktası oldu.

Sporcuların maç hatıraları kadar, transfer dö-
nemi hatıraları da kıymetlidir. Sizin döneminizde 
kulüplerin imkanları ne seviyedeydi?

Bugünkü durumları pek bilmemekle birlikte, 
90lı yıllarda aldığımız maaş son derece yetersiz idi. 
Milli takımın en iyi yıldızı kabul edilen sporcu abile-
rimiz bile bir yıllık maaşlarıyla yerli bir araba almı-
yor idiler. Bazı kulüpler ise sezon başı iki-üç ay maaş 
ödeyip sonraki aylarda ödeme krizine giriyordu. Bu 

durum geleceğimizle ilgili karar verirken beni etkile-
di ve çok erken yaşta hentbola son vermek zorunda 
kaldım.

Milli takımda da oynadınız. İlk olarak ne zaman 
ve hangi kategoride milli formayı giydiniz, sonraki sü-
reçte kaç defa milli olup ne tür başarılar elde ettiniz?

Kariyerimle ilgili en müteşekkir olduğum kısım 
milli takıma beni tercih eden hocalarımın kararıdır. 
O yıllarda milli takımlar iki kategori idi. 23 yaş altın-
da genç milli ve üstünde de A milli olunabiliyordu. 
Bugünkü gibi u15, u18, u21 gibi gruplamalar yoktu. 
İlk kez milli olmam 1988 yılında Balkan Şampiyona-
sında genç milli takım forması ile olmuştu 15 yaşın-
da genç milli olarak en genç genç milli olan oyuncu 
olmuştum. Aynı takımda benden altı yaş büyük abi-
lerimizle yer almak en güzel tecrübe olmuştu benim 
için. Toplamda 19 kez genç milli forması giydim.

Aktif hentbol hayatınızı ne zaman sonlan-
dırdınız?

21 yaşındayken ve üniversitede üçüncü yılım-
dayken oynadığım kulübün iflas edip maaşlarımızı 
yatırmaması sonucu hayatımın yönünü spordan iş 
hayatı odaklı bir çizgiye çevirdim.

Hayat sadece spordan ibaret değildi ve siz 
belirli bir eğitim alarak kendinize mesleki an-
lamda bir yol da belirlemiştiniz. Çalışma haya-
tınızdan bahseder misiniz?

Üniversite sonrası, aile işimiz olan süt ma-
mulleri üretimi sektöründe yer aldım. Halen 
Balıkesir’in Gönen ilçesinde bir tesisin başın-
da idareci olarak çalışmaktayım.

Aktif sporu bıraktıktan sonra hentbol ile ilginiz 
devam etti mi? Ne gibi görevler aldınız?

Spor sonrası aktif olarak hentbolla ilgili bir 
görev almadım. Seneler içinde hentbolun Türki-
ye’de bilinirliğinin azalması ve kalitesinin düşme-
sini izleyici olarak takip ettim. Bizim başarımızdan 
otuz yıl sonra liselerde bizden başarılı bir takımın 
çıkıp dünya şampiyonu olmasını mutlulukla kar-
şıladım. Halen, kulüplerde bizim elde ettiğimiz 
başarının yakınına bile yaklaşılamadığını üzülerek 
görmekteyim.

Sporun sorunlarına dair gözlemleriniz var mı?
Türkiye’de spor kültürünün seneler içinde 

gelişme göstermemesi ve ülkemizde sporcu ye-
tiştirme potansiyelinin azaldığını görmekten son 
derece üzüntülüyüm. Liglerimizi yabancı oyun-
cuların işgal etmesi ve sporcuya emek harcayıp 
yetiştirmek yerine hazır yetişmişini yurt dışından 
getirtip takım oluşturma kolaycılığının bitmesini 
umut etmekteyim. Bizlere emeği geçen bütün 
spor adamlarına çok teşekkür ediyorum.

Yıllar sonra sizinle söyleşmek güzeldi, te-
şekkür ederim.

Milli hentbolcu Murat Akpınar, okul ve kulüp maçlarında kalede durmayıp sürekli hücuma katılır ve 
goller atardı. Uluslararası Federasyon, bu hücum taktiğinin yaygınlaşmaması için kural değişikliği yaptı

Hentbolda kural değiştiren 
oyuncudur Murat AkpınarHazırlayan 

Mustafa GÜDEN
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Kardeşiniz Adnan’ın şehit düşmesiy-
le yazdığınız “Benden Toprak istenir mi?” 
adlı şiiriniz çok ilgi gördü ve bestelendi. 
Adnan’ın şehadet haberini ne zaman aldı-
nız ve bu şiiri nasıl yazdınız?

1990 yılının Mayıs ayında beyin kana-
ması geçiren dayımın yanında refakatçiy-
dim. Konya Devlet Hastanesi‘nde yatıyordu. 
Sabaha karşı bir sedyenin üzerine uzandım. 
Refakatçilerden biri, “Telefonun var” diye 
beni uyandırdı. Fırlayarak, telefona gittim. 
Fakat bir iki kelimeden sonra ben fenalaşıp 
yüz üstü düşmüşüm. Kendime geldikten 
sonra patlayan dudağıma dikiş atıldı. Sonra 
eve gittim. 8 Mayıs günüydü, sabah 09.00 
civarı evin telefonu çaldı, ahizeyi kaldırdım. 
Ses tam anlaşılmıyordu, uğultu vardı. “İdil’i 
ara” dediğini anladım. Kardeşim orada as-
kerdi. Hemen arayıp, “Adnan Yıldırım’la gö-
rüşmek istiyorum” Santralci asker, nöbette 
olduğunu, yarım saat sonra geleceğini söy-
ledi. Telefonu kapattım ama içime şüphe 
düştü. On dakika sonra bir daha aradım. Bu 
defa, beni bir komutana aktardırlar. Ken-
dimi tanıtıp, iki gündür telefona girdiğim 
diyalogları anlattım. Komutan, “Kardeşiniz 
küçük bir trafik kazası geçirdi ve Diyarba-
kır Askeri Hastanesi’ne kaldırıldı dedi. “Ben 
kendisine nasıl ulaşırım” diye sorunca da 
telefon numaramı aldı, “Ben size gerekli 
bilgiyi vereceğim” dedi. 

Kendi yaramı unutmuş, İdil’den gelecek 
telefonu bekliyordum ama aramadılar. Bir 
daha telefon açtım. Bu defa başka bir komu-
tana aktarıldım ve kardeşimin Diyarbakır 
Askeri Hastanesi’nde, gece sabaha doğru 
04.00 civarında Şehit olduğunu söyledi. 

Cenazemizi almak için abimle birlikte 
yola çıktık. Otobüsümüz Adana otogarında 
mola verdi. O an tefekküre daldım ve “Bin 
yıldır bir arada kardeşçe yaşayan insanları 
birbirine düşman etmeye kimsenin gücü 
yetmeyecek. Biz birlik beraberliğimizi ko-
ruduğumuzda, ne Ermeni’si, ne Yahudi’si 
ne Yunanı ne Rus’u bizi bizden ayıramaya-
cak. Doğu’da Büyük Ermenistan, Güneyde 
Büyük İsrail için bizden toprak alamayacak. 
Bizim töremizde vatan toprağının uğruna 
ölmek vardır. Dünyada Türk ismi yaşadıkça 
kimse benden toprak isteyemez, diye zih-
nimden geçirdiği sırada yerde bulduğum bir 
sigara kâğıdını alıp bu dizeleri yazdım.

“BENDEN TOPRAK İSTENİR Mİ?                                     
Beş bin yıllık yoldan geldim,
Benden toprak istenir mi?
Şerefle vuruldum öldüm,
Şandan toprak istenir mi?
Uzan Çin'e kadar uzan,
Kurulmalı milli 

düzen,
Dökülerek 

sınır çizen,

Kandan toprak istenir mi?
Kim bölecekmiş bu yurdu?
Şehit verdik ordu ordu,
Kükretmesin çakal kurdu
Ondan toprak istenir mi?
Şu gönlümüz süslendiyse,
Dostuz diye seslendiyse,
Kılıçlarım paslandıysa,
Kından toprak istenir mi?
Yaramıza ektiler tuz,
Derdimiz birdi, oldu yüz

Uyan Fatih, uyan Yavuz,
Sizden toprak istenir mi?
Hepimiz bir, yoktur filân,
Yaptıkları hile dolan,
Yurdu için feda olan,
Candan toprak istenir mi?
Öksüz ozan yok say başı,
Akıtmışsın kanlı yaşı,
Şehit verdin can gardaşı,
Senden toprak istenir mi?”
“Benden Toprak istenir mi?” adlı eseri-

niz salt bir şiir olarak kalmayıp bestesi de 
yapıldı değil mi?

Evet. Cumhurbaşkanlığı, Milli Savunma 
Bakanlığı, Genelkurmay Başkanlığı, İçişleri 
Bakanlığı, Konya Valiliği ve Necmettin Er-

bakan Üniversitesi’nin desteğiyle “Benden 
Toprak İstenir mi?” isimli şiirim, NEÜ Ah-
met Keleşoğlu Eğitim Fakültesi Güzel Sa-
natlar Eğitimi Bölümü Müzik Eğitimi Ana-
bilim Dalı Öğretim Görevlileri Yunus Çağlak 
ve Osman Kürşat Çakır tarafından bestelen-
di. Akabinde de klip yapılarak yayımlandı.

Şiirleriniz hakkında lisans tezi hazırlan-
ması, yine şiirlerinizin bilimsel değerlen-
dirmesinin yapılması sizi bu açıdan da özel 
kılıyor. Sizinle ilgili yapılan bu çalışmaları 
anlatır mısınız?

Şiirlerim ile ilgili üç lisans tezi hazırlandı. 
Bunlardan ilkini 1996 yılında Kenan Türk-
men yaptı. Daha sonra 2003 yılında Özlem 
Akbaş benimle ilgili bir tez hazırladı. 2018 
yılında da Ayşegül Evrim Tirci hakkımdaki 
üçüncü tezi çalıştı. Zeynep Kaplan’da tez ça-
lışmasını benim şiirlerim üzerine yaptı.

Merhum Ali Berat Alptekin Hoca da 
2003 yılında hazırladığı “Benden Toprak is-
tenir mi?” adlı kitapta şiirlerimin bilimsel 
değerlendirmesini yaptı. Bu çalışmaların 
hepsinden de onur duydum.

Âşık atışmalarında saz da sözde doğaç-
lama anında gelişir. Bir anlamda hazırcevap 
olmak mı gerekiyor?

Âşığın kelime bilgisinin geniş olması lâ-
zım. Hele Lebdeğmez” dediğimiz iki dudak 
arasına toplu iğne koyarak yapılan yarışma-
da, dudakların birbirine değmesine gerek 
kalmadan söylenecek sözleri hemen hatır-
lamak ve söylev haline getirmek gerekiyor. 
Muamma ve lügazları da bun eklemeliyiz. 

Sizin halk hikâyeciliği yönünüz de var, 
değil mi?

Evet… Türk halk kültüründe hikâyeci-
lik çok önemlidir. Ben de Eleşkirt’te geçen 
çocukluk günlerimden itibaren halk hikâye-
leri, meseller dinleyerek büyüdüm. Ve bun-
ların pek çoğunu unutmayıp, muhtelif or-
tamlarda anlatarak günümüze aksetmesini 
sağladım. Yrd. Doç. Dr. Ebru Akhan Birkan 
Hanımefendi de Halk Kültüründe Ejderha 
Motifini çalışırken bize müracaat etti.  Ben 
Komşu Kızı ve Afşin Bey adlı hikâyeyi anlat-
tım ve Ebru Hanım Ejderha motifini çalıştı.

El verdiğiniz, yetiştirdiğiniz talebeleri-
niz var mı?

Oğlum Yağız Ozan âşıklığın incelikle-
rini çok iyi öğrendi. Kelşme dağarcığı da 
çok güçlü ve her türlü atışmaya girebiliyor. 
Özellikle Lebdeğmez usuldeki atışmalarda 
dudaklar birbirine değmeden telaffuz edi-
lecek kelimeleri bulup dize haline getirmek 
çok önemlidir. Yağız bunu yaparken aynı za-
manda iyi bir de saz sanatçısıdır, Ağrı’nın 
Eleşkirt ilçesine bağlı Yeşilova köyünden 
Barış Özmen de iyi bir şair olarak yetişen 
önemli talebemdir. 

Efendim, sohbet hoş fakat sayfa sınırlı… 
Çok teşekkür ederim.

Âşık atışmalarının önemli ismi Öksüz Ozan, şehit düşen kardeşi Adnan’ın cenazesini almak 
üzere Diyarbakır’a giderken Adana Otogarı'nda sigara kâğıdına yazdığı şiirin öyküsünü anlattı
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En son söyleyeceğimi peşin peşin 
söyleyeyim…

Ülkemiz ve şehrimiz, bu büyük or-
ganizasyonla rüştünü ispat etti…

Dünya bisikletinde artık Konya’nın 
da ismi var…

Uluslararası Bisiklet Birliği (UCI), 27 
Şubat’ta Konya yaptığı inceleme sonu-
cunda “Konya Veledromu”na 10 yıllık 
akreditasyon verdiğini açıkladı…

Yani…
Yanisi şu;
Artık “Konya Veledromu”nda ulu-

sal ve uluslararası organizasyonlar dü-
zenlenebilecek ve burada alınan sonuç-
lar, yani sporcuların alacakları dereceler 
resmi olarak kayda geçebilecek…

Sizin anlayacağınız; burada yapıla-
cak olan uluslararası şampiyonalarda 
dereceye giren sporcular aldıkları kota 
ile olimpiyatlara katılabilecekler…

Uluslararası Bisiklet Birliği (UCI) 
onaylı yarışların sonuçları ve puanları 
resmileşecek, yani tanınacak…

Şunu söylemeye çalışıyorum; artık 
“Konya Veledromu” kapılarını dünyaya 
açıyor ve dünyanın her yerinden pist bi-
sikletçileri Konya’da yarışacak, Avrupa, 
dünya ve olimpiyatlara burada hazırla-
nabilecek…

Daha önceki yazılarımda “Konya 
Veledromu”nun boş kalmamasının, 
burada yarışların düzenlenmesinin el-
zem olduğunun altını çizmiş, hatta dö-
nemin Gençlik ve Spor Bakanı Mehmet 
Kasapoğlu ile de yüz yüze görüşerek, 
bu sorunu çözmelerini rica etmiştim…

Tabi ki, Bisiklet Federasyonu Baş-
kanı Emin Müftüoğlu ile de zaman 
zaman telefonla, zaman zaman da yüz 
yüze bu konularda istişare etmiştik…

Emin Başkanın bu konuda nasıl du-

yarlı ve hassas olduğunu bildiğim için 
de, kendisinin bu işe dört elle sarıldığı-
na şahitlik ederim…

“Neyleyim köşkü, neyleyim sarayı, 
içinde salınan yar olmayınca” diye güzel 
bir şarkı var ya, işte o hesap…

Avrupa’nın en güzel Veledromu’nu 
yapmış olsanız da, eğer içerisinde bir 
aktivite yoksa, o veledrom dünyanın en 
güzel veledromu olsa ne olur, olmasa 
ne olur…

Ama ne oldu biliyor musunuz?
Geçtiğimiz hafta sonunda Konya 

Veledromu’muz dünya bisikletinin en 
önemli organizasyonlarından biri olan 
2025 UCI Pist Bisikleti Uluslar Kupa-
sı’na ev sahipliği yaptı… 

Yaptı da ne mi oldu?
5 kıtadan 44 ülkeden gelen 300 

sporcu, “Konya Velodromu”nda 3 gün 
boyunca kıyasıya mücadele etti…

“Konya Veledromu”u şenlendi ve 
Türk bisikletinin dünyaya açılan pence-
resi oldu…

Daha ne olsun?
xxx

DÜNYANIN EN GÜZEL 
VELEDROMLARINDAN BİRİSİ
“Konya Veledromu”nun fiziki yapısın-

dan, seyirci kapasitesinden veya modern 
altyapısından söz etmeye gerek yok, çün-
kü dünya genelindeki 30 kapalı olimpik 
veledromdan en yenisi ve en güzellerin-
den birisi…

Albenisi olduğu bir realite…
Yapanların, emeği geçenlerin hep-

sine ayrı ayrı teşekkür etmek boynumu-
zun borcu olsa gerek.

xxx
EMİN BAŞKANA BÜYÜK 

SORUMLULUK DÜŞÜYOR
Konya için bu bir başlangıç…

Bundan sonrası da 
çok önemli…

Burada en büyük so-
rumluluk Bisiklet Federas-
yonu’na, dolayısıyla da bu 
işe büyük mesai ve emek 
harcayan Başkan Emin 
Müftüoğlu’na düşüyor…

Uluslararası Bisiklet 
Dünyasında tartışmasız 
bir ağırlığı olan Emin Baş-
kan, “Konya Veledromu” 
için mutlaka girişimlerde 
bulunacak ve bu veledromu en iyi şekil-
de pazarlayacaktır…

Emin Müftüoğlu’nun dünya ve Av-
rupa bisikletinin söz sahibi ülkeleri ve 
yöneticileri ile olan iyi ilişkileri “Konya 
Veledromu”nun akredite edilmesinde 
büyük bir rol oynamıştır…

Bundan sonra da büyük organi-
zasyonlar alabilme adına hız kesmeden 
çalışmalarını sürdürecektir Emin Baş-
kan…

Bundan zerre kadar kuşkumuz yok.
xxx

RAMAZAN YILMAZLA-
RIN 

SAYISI ARTMALI
Abartmıyorum, Olim-

piyat şampiyonlarının da 
aralarında bulunduğu 
dünyaca ünlü pist bisik-
letçileri,” “Konya Velod-
romu”nda hız, dayanıklılık 
ve strateji dolu mücadele-
ler sergiledi…

Bunların arasında ül-
kemizi ve şehrimizi temsil 

eden Ramazan Yılmaz’a değinmeden 
geçersek, haksızlık etmiş oluruz…

Dünyanın en kalbur üstü bisikletçileri 
ile aynı podyuma çıkıp yarışmak, hatta on-
lara kafa tutmak kolay iş değil…

Ramazan Yılmaz bunu başardı…
Elemelerde 5. Olarak finale yükse-

len Ramazan, final mücadelesinde güç-
lü rakipleriyle yarıştı ve ortaya koyduğu 
performansla büyük taktir kazandı…

Ramazan’ın bu başarısı umarım 
pist bisikletinin gelişimi noktasında ör-
nek teşkil eder ve altyapıdan çok daha 

iyi “Ramazan Yılmaz”lar dünya bisikle-
tinde boy gösterirler.
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UĞUR İBRAHİM ALTAY 

BİSİKLET İÇİN ŞANS
Kim ne derse desin, Konya 

Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur 
İbrahim Altay, Konya’nın kültürel 
hayatı, yani sanatı, siyaseti ve sporu 
için gerçekten büyük şans…

Sporu seven, sporu sadece 
sevmekle kalmayan, sporu içinde 
yaşatan ve sporu birebir yaşayan 
bir insan olarak Uğur İbrahim Al-
tay’ın, özellikle bisiklet sporuna kar-
şı fevkalade bir ilgisinin olduğunu 
bilenlerdenim…

Uğur Başkanın, Gençlik ve Spor 
Bakanı ile görüşüp ”Konya Veledro-
mu”nda sadece bisiklet değil, diğer 
olimpik branşların da yararlanması 
noktasında bir girişimi olabilir mi?

Örneğin, güreş, halter, tekvan-
do, boks gibi olimpik branşlar, ulu-
sal ya da uluslararası organizasyon-
larında “Konya Veledromu”ndan 
yararlanabilirler mi?

Bu veledrom çok amaçlı bir sa-
lon olarak ülkemize ve şehrimize 
hizmet verebilir mi?

TEŞEKKÜR VE ELEŞTİRİ
Öncelikle Konya Gençlik ve 

Spor İl Müdürü Birdal Öztürk’e ve 
personeline teşekkür etmek la-
zım…

Marifet iltifata tabiyse eğer, 
Birdal Müdürün bu organizasyon-
da çalışanlarıyla birlikte büyük bir 
özveride bulunmasını Konya sporu 
adına  önemsiyorum…

Çok değil 20 gün önce Bü-
yük Erkekler Türkiye Boks Şam-

piyonası kusursuz bir şekilde ta-
mamlayan, arkasından da dünya 
çapındaki bu organizasyonu ku-
cağında bulan, ama hakkını ve-
ren Birdal Öztürk müdürü tebrik 
ediyorum…

Konya’nın bu büyük organizas-
yonla uluslararası bisiklet ailesinde 
güçlü bir ev sahipliği yapmışsa, 
Birdal Müdürün ve çalışanlarının 
hakkını teslim etmek lazım.

xxx
SEYİRCİ MESELESİ

Bundan 100 yıl önce kuru-
lan Türkiye Bisiklet Federasyo-
nu’nun bugüne kadar ülkemizde 
yaptığı en prestijli organizasyo-
nu kusursuz olmasına rağmen, 
maalesef bu organizasyonun 
tanıtımını ya da pazarlamasını 
istediğimiz gibi yapamadık…

Tribünler boş kaldı…
Umarım, bir dahaki organizas-

yonlarda bu tür aksaklıklar yaşan-
maz.

xxx
TRT VE İPEK ÖZGÜDEN’E TEŞEK-

KÜR
TRT’ye ve bizim medya ekibine 

yürekten teşekkür etmek lazım…
TRT tamam…
Konya’yı beş kıtaya taşıdı…
Sağolsunlar…
Ama, bizim mahalleyi de unut-

mamak lazım…
Medya İletişim Danışma-

nı İpek Özgüden başta olmak 
üzere, bu organizasyonu büyük 
kitlelere ulaştırmada inanılmaz 
mesai harcayan gazeteci arka-
daşlarımıza da Konya adına te-
şekkür ediyorum.

“KONYA VELEDROMU”NDA ÇİÇEKLER AÇTI

haber@konyayenigun.com
RECEP ÇINAR

Özel Sporcular Okullar Atletizm İl 
Birinciliği Müsabakaları, önemli bir 
başarıya sahne oldu. DOSD Meram 
Spor Kulübü’nün lisanslı sporcusu 
Muhammed Eren Uysal, 800 metre ve 
1500 metre branşlarında Konya Şam-
piyonu olarak altın madalyaya uzandı. 
Bu zafer, kulübün ilk resmi madalyası 
olarak tarihe geçti. Konya’da ger-
çekleştirilen ‘Özel Sporcular Okullar 
Atletizm İl Birinciliği Müsabakaları’, 
DOSD Meram için tarihi bir ana sahne 
oldu. DOSD Meram Spor Kulübü’nün 
lisanslı sporcusu Muhammed Eren 

Uysal, 800 metre ve 1500 metre 
branşlarında Konya Şampiyonu ola-
rak altın madalyaya uzandı. Bu zafer, 
kulübün ilk resmi madalyası olarak 
tarihe geçti. Elde ettiği başarıyla 9-10 
Nisan 2025 tarihlerinde Karaman’da 
düzenlenecek olan Özel Sporcular 
Okullar Türkiye Şampiyonası’na katıl-
maya hak kazanan Muhammed Eren, 
azmi ve yeteneğiyle büyük takdir top-
ladı. DOSD Meram Spor Kulübü’nün 
ilk şampiyonu olan genç sporcu, 
Konya’yı ve kulübünü ulusal arenada 
temsil edecek.

DOSD Meram Spor Kulübü’nün ilk 
önemli başarısını tüm kalbiyle kut-
ladığını ifade eden Meram Belediye 
Başkanı Mustafa Kavuş, kulübün al-
dığı ilk başarı için yaptığı açıklamada 
şu ifadelere yer verdi; “Özel evladımız 
Muhammed Eren Uysal’ın gösterdiği 
azim ve başarı, hepimiz için büyük bir 
gurur kaynağı. Bu madalya, sadece 
bir spor başarısı değil, aynı zamanda 
özel bireylerimizin neler başarabile-
ceğini gösteren ilham verici bir örnek 
olacak inşallah. DOSD Meram Spor 
Kulübü’nün kazandığı bu ilk madal-

ya, daha nice zaferlerin başlangıcı 
olacak. Muhammed Eren’i ve emeği 
geçen tüm antrenörleri yürekten teb-
rik ediyorum. Bu tarihi başarı, özel 
sporcular için yeni bir dönemin baş-
langıcını müjdeliyor. DOSD Meram 
Spor Kulübü, özel bireylerin sporla 
güçlenmesini ve büyük başarılara 
imza atmasını sağlamaya devam 
edeceğine inanıyorum. Şimdi gözle-
rimiz Karaman’daki Türkiye Şampi-
yonası’nda! Muhammed evladımıza 
Türkiye Şampiyonası’nda da başarı-
lar diliyorum.” n SPOR SERVİSİ

DOSD Meram Spor Kulübü’nden ilk madalya!
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1922 Konyaspor uzatmalarda yıkıldı

Karapınar Belediyespor 
Play-Off biletini kaptı

TFF 3. Lig’de 24. hafta 
karşılaşmaları tamamlan-
dı. Yapalı İnşaat 1922 Kon-
yaspor kötü gidişe yine dur 
diyemedi.

Geçtiğimiz hafta lider 
52 Orduspor’a sahasında 
mağlup olan yeşil-beyazlı-
lar Osmaniyespor’a konuk 
oldu. İlk yarısı 0-0 biten kar-
şılaşmanın ikinci 45 dakikası 
gol düellosuna sahne oldu. 
5 golün atıldığı maçta 1922 
Konyaspor 90+6'da penal-
tıdan yediği golle rakibine 
3-2 mağlup oldu. Bu sonuç-
la düşme hattına gerileyen 
1922 Konyaspor, 22 Mart 
Cumartesi günü sahasında 
aynı puanda olduğu Bayburt 
Özel İdare Spor’la karşılaşa-
cak.

‘ASLA PES ETMEYECEĞİZ, 
YILMAYACAĞIZ’

Teknik direktör Çağdaş 
Çankaya, Osmaniyespor ma-
çını değerlendirdi. Çankaya, 
“ Diyecek söz, kendimi ifade 
edecek anlamlar bulmakta 
zorlanıyorum. Son 5 daki-
kada elimizdeki maçı raki-
be verdik. İki dış şut ve bir 
penaltı golüyle 3-2 yenildik.  
Play-off mücadelesi içeri-
sinde olan Osmaniyespor ile 
çok zor bir maça çıktık. İlk 
11’den 3 hücum oyuncumu-
zun yokluğunda rotasyonlu 
bir kadroyla sahada yer aldık. 
Oldukça sıcak bir havada oy-
nanan maçta 1-0 geriye düş-
memize rağmen skoru 2-1’e 
getirmesini bildik. Rölantide 
götürüp oyunu dengede tut-
maya çalışırken maçın son 
5 dakikasında tartışmalı bir 
penaltı kararıyla golü kale-
mizde gördük. Bu dakikadan 
itibaren oyun doldur boşalta 
döndü. İlk gol de olduğu gibi 
oyunun son dakikasında dış 
şuttan yediğimiz golle saha-
dan 3-2 mağlup ayrıldık. Ma-
çın hakemine de ayrı bir pa-

rantez açarak, sitem etmek 
istiyorum! Bu kadar kolay 
fauller çalınmamalı. Düdüğü 
ağzına götürdüğün an bitire-
ceksin maçı! ‘Hadi Osmani-
ye bir atak yapsın’ diye çifte 
standart uygulayamazsın. 
Emeklerimiz heba oluyor, 
kahroluyorum.Gerçekten 
çok üzgünüm. Bu takım, oy-
nadığımız bu oyun kesinlikle 
bu noktayı haketmiyor. Her 
maç benzer sendromlar ya-
şamaya başladık. Bu da bize 
pahalıya mâl oluyor. Kritik 
puanlar kaybediyoruz. Ligin 
kalan haftalarında minimum 
hatayla, elimizdeki  kadro ya-
pısına uygun bir şekilde son 
ana kadar, son nefese kadar 
mücadelemizi sürdürece-
ğiz. Asla pes etmeyeceğiz, 
yılmayacağız. Tek isteğim 
Konyaspor taraftarı gelsin 
bizi desteklesin. İç sahadaki 
Bayburt maçını kazanıp bi-
razcık da olsa nefeslenelim. 
Tüm samimiyetimle söylü-
yorum; taraftara ihtiyacımız 
var. Bize sahip çıksınlar.”

KARİMAN’DAN MAÇIN 
HAKEMİNE TEPKİ

Yapalı İnşaat 1922 Kon-
yaspor Kulüp Başkanı Mu-
hammet Mustafa Kariman 
Osmaniyespor FK ile oyna-
nan maçın ardından açıkla-
ma yaptı. Kariman açıkla-
masında maçın hakemine 
tepki gösterdi. Kulüp Baş-
kanı Muhammet Mustafa 
Kariman’ın açıklaması şu 
şekilde: “Bugün oynadığımız 
Osmaniyespor FK müsaba-
kasında, son düdüğe kadar 
mücadele ruhunu sahaya 

yansıtan futbolcularımızı ve 
teknik heyetimizi tebrik edi-
yorum. Ancak bu maçta ha-
kem yönetimi ciddi anlamda 
tartışmalıydı. Skor 2-1 lehi-
mize giderken 89. dakikada 
Osmaniyespor FK'nın lehine 
verilen haksız penaltı, ma-
çın seyrini doğrudan etki-
leyen bir karar oldu. Maçın 
sonunda, hakem tarafından 
belirlenen 6 dakikalık uzat-
ma süresi fazlasıyla aşılarak 
gereksiz bir şekilde oyun de-
vam etti ve bu süre zarfında 
rakip takım, 3. golünü bula-
rak maçı kazandı. Sezon ba-
şından itibaren yaşadığımız 
bu tür yönetim hataları, fut-
bolun temel ilkeleriyle bağ-
daşmaz ve adaletli bir oyun 
ortamı yaratmaz. Biz Yapalı 
İnşaat 1922 Konyaspor ola-
rak her zaman fair-play ruhu 
ile mücadele ettik ve etmeye 
devam edeceğiz, ancak bu 
tür hatalar, futbolun doğru 
şekilde oynanmasını engel-
ler. Hakemin kararları, hem 
bizim hem de tüm futbol-
severler için hayal kırıklığı 
yaratmıştır. Bu tür hataların 
tekrarlanmaması için gerekli 
önlemlerin alınmasını Tür-
kiye Futbol Federasyon’un-
dan ve Merkez Hakem Ku-
rulu’ndan talep ediyoruz. 
Önümüzdeki 7 maçlık sü-
reçte, yönetim olarak teknik 
heyetimize ve takımımıza 
olan inancımızı yineliyoruz. 
Biz takımın tüm paydaşları 
olarak mücadelemizi sonuna 
kadar sürdürecek ve asla pes 
etmeyeceğiz!
nMUHAMMED ESAD ÇAĞLA

Bölgesel Amatör Lig’de 
(BAL) play-off yolunda kritik 
bir mücadeleye çıkan Karapınar 
Belediyespor, Sarayönü Bele-
diyespor’u 1-0 mağlup ederek 
hedefine ulaştı. Maçın tek golü, 
47. dakikada Şerafettin’den gel-
di. Karapınar İlçe Stadyumu’n-
da oynanan karşılaşmayı Kara-
pınar Kaymakamı Şenol Öztürk, 
Belediye Başkanı İbrahim Önal 
ve Karapınar Belediyespor Baş-
kanı Mithat Korkusuz tribünden 
takip etti. Tribünleri dolduran 
taraftarlar, maçın bitiş düdü-
ğüyle birlikte futbolcuların se-
vincine ortak oldu. Maç sonrası 
soyunma odasına giden ilçe yö-
neticileri, her iki takımın futbol-
cularını mücadelelerinden dola-

yı tebrik etti.
BAŞKAN KORKUSUZ: 

"TECRÜBEMİZLE KAZANDIK"
Karapınar Belediyespor Ku-

lüp Başkanı Mithat Korkusuz, 
maç sonunda yaptığı açıklama-
da takımının performansından 
memnun olduğunu belirterek 
şunları söyledi: "Zor bir maç 
olacağını biliyorduk. Seyirci-
lerimize zevkli bir karşılaşma 
izlettik. Her iki takım da iyi 
mücadele etti. Ancak biz tec-
rübemizle kazanmasını bildik. 
Takımımı tebrik ediyorum." Bu 
sonuçla puanını 45’e yükselten 
Karapınar Belediyespor, play-
off etabına katılmayı garantile-
yerek büyük bir başarıya imza 
attı. n SPOR SERVİSİ

Süper Lig’in heyecan dolu 
TÜMOSAN Konyaspor-Beşik-
taş karşılaşması, sadece Kon-
yaspor’un güzel futboluna de-
ğil, özel anlara da sahne oldu. 
Konyaspor’u desteklemek için 
tribünde yerlerini alan Meram 
Down Sendromlu Bireyler Ya-
şam Destek Merkezi DOSD Me-
ram’ın özel çocukları, şehrin 
takımına şans getirdi. Süper 
Lig’in heyecan dolu 28. hafta 
karşılaşması Konyaspor-Beşik-
taş maçı, sadece Konyaspor’un 
güzel futboluyla değil, maç ön-
cesi, sonrası ve tribünleriyle de 
hafta sonuna damga vurdu.

‘BU GALİBİYET ÖZEL 
ÇOCUKLAR İÇİN…’

Konyaspor’u desteklemek 
için tribünde yerlerini alan Me-
ram Down Sendromlu Bireyler 
Yaşam Destek Merkezi DOSD 

Meram’ın özel çocukları, şehrin 
takımına büyük şans getirdi. 
Özel çocukları maç öncesinde 
Konyaspor Başkanı Ömer Kork-
maz karşıladı. Korkmaz ile özel 

çocuklar arasındaki sıcak soh-
betler renkli görüntülere sahne 
oldu. Süper Lig’in 28. hafta-
sında Beşiktaş’ı ağırlayan Kon-
yaspor, maç öncesi ısınmaya 21 

Mart Dünya Down Sendromu 
Farkındalık Günü’ne DOSD Me-
ram’ın ‘Şimdi Dosd’luk Zamanı’ 
pankartıyla sahaya çıkarak far-
kındalık mesajı verdi. Takımla-
rın sahaya çıkışı sırasında ise 
DOSD Meram’da eğitim alan 
down sendromlu Şevval, ha-
kemle birlikte seremoniye katı-
larak büyük bir mutluluk yaşa-
dı. O an, tribünlerde duygusal 
anlara sahne olurken, stad-
yumda büyük bir alkış koptu. 
Tribünlerden yükselen coşku, 
sahaya da yansıdı. Konyaspor, 
özel misafirlerinin de destek-
leriyle Beşiktaş’ı 1-0 mağlup 
ederek kritik bir galibiyet aldı. 
Minik yüreklerin sevgisi ve 
enerjisiyle sahada mücadele 
eden futbolcular, maç sonunda 
tribünlerden büyük alkış aldı.  
n SPOR SERVİSİ

DOSD Meram’ın özel çocukları 
Konyaspor’a şans getirdi

 Konyaspor’u desteklemek için tribünde yerlerini alan Meram Down Sendromlu Birey-
ler Yaşam Destek Merkezi DOSD Meram’ın özel çocukları, şehrin takımına şans getirdi
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Henüz Lise talebesiyken solcu kimlik kazanan 
ve sokak olaylarının zirveye tırmanıp Türkiye’yi 12 
Eylül 1980 Askeri Darbesine götüren sürecin için-
de olan Bayram Sarıtaş ile o yıllarda neler yaşandı-
ğını, başından geçen olayları ve fikirlerini konuştuk.

Sizi kısaca tanıyabilir miyiz, hangi tarihte ne-
rede dünyaya geldiniz, hangi okullarda eğitim gör-
dünüz? 

1958 yılında Karaman’ın şimdi köy statüsünde 
olan Yollarbaşı kasabasında doğdum. İlkokulu ka-
sabamda okudum. Beş kardeşin ortancasıyım. Bir 
yıl Kur’an Kursuna gittikten sonra, Karaman Yunus 
Emre Ortaokuluna başladım. Daha sonra kasaba-
mıza Ortaokul açılması üzerine kaydımı Yollarbaşı 
Ortaokuluna aldırdım. Ticaret Lisesini Karaman’da 
okudum. 1976 yılında Adana İktisadi ve Ticari 
İlimler Akademisine girdim. Ortaokul, lise ve üni-
versite yıllarımda, amelelik, garsonluk, tezgâhtar-
lık, geçici işçilik gibi birçok işte çalıştım. Babamdan 
hemen hemen hiç okul masrafı ya da harçlık alma-
dım. Alamazdım, zira o da el emeği ile geçinmeye 
çalışan gerçek bir emekçiydi.

Nerelerde ve ne tür görevlerde bulundunuz?
Askerlikten hemen sonra tesadüfen girdiğim 

TÜMOSAN A.Ş. nin açtığı sınavı birinci sırada ka-
zandım ve işe başladım. Yirmi yıl memur, uzman 
yardımcısı, uzman ve idareci olarak görev yaptım. 
2004 yılında TÜMOSAN’ın satılması üzerine Kon-
ya Sosyal Güvenlik Kurumuna naklen tayin oldum. 
Bu kurumda on dokuz yıl Araştırmacı olarak görev 
yaptım. Toplam kırk yıl yedi ay hizmetten sonra 
2023 yılında yaş haddinden emekli oldum. Bu dö-
nemde dernekçilik, sendikacılık, bir dergide yazı 
işleri müdürlüğü yaptım.  Şiirler ve hikâyeler yaz-
dım. Bir kısmı bazı dergi ve gazetelerde yayınlandı.

Çocukluk ve eğitim döneminizde Türkiye’nin 
ideolojik ortamı nasıldı?

Elektrik köyümüze, yanlış hatırlamıyorsam 
1969 yılında geldi. Biz çocuklar “Köyümüz Kara-
man gibi olacak” diye seviniyorduk. Nihayet bir 
akşam sokak lambaları yandı. O gün neredeyse 
sabaha kadar manavra, yangın çadır, tek ayak gibi 
oyunlar oynadık. Sonra uzun bir süre elektrikler 
gelmedi. Meğer sabah seçim var diye elektrikler 
yanmış. Siyasete ilk defa o zaman aşina oldum. 

Büyüklerimizden bazı siyasi, daha doğrusu 
parti ile ilgili; halkçı, demirgıratçı gibi sözler duyu-
yordum. Mahallemizde Garip Mustafa’nın anneme 
verdiği at resimli broşürler ve “Ayşaba buraya oy 
vermezsen sizin on keçiden birini alacaklar”  de-
mesi kafamda soru işaretleri yarattı. Bir an keçile-
rimizin alınacağından korkmaya başladım. Zaten 
toplamda 15-20 keçimiz, 5-6 da koyunumuz vardı.

Siyasi olarak beni en çok etkileyen olay ise Or-
taokul sırasında ismini halâ unutmadığım Sibel 
Erkan’ın rehin alınması ve bu nedenle yaşanan 
olaylar olmuştur. Radyo dinlemeyi seviyordum. 
Tutuklananlar, ölenler oluyordu. Radyoda sık sık 
“Yardım ve yataklık etmekten” söz ediliyordu. Bu-
nun üzerine ilk şiirimi yazmıştım. Sadece bir satırı 
aklımda kamış…

“Dağıtalım komünizmin sepetini” diye bir di-
zem vardı.

Birilerinin bir sepete yiyecek içecek koyup ko-
münistlere verdiklerini zannediyordum. Komü-
nistlere (kim ne kadar, nasıl bir komünist bilen de 

yoktu) beyni yıkanmış, ana-bacı bilmezler, kapının 
önüne süpürge veya şapka koydular mı korkma, dal 
içeri falan derlerdi. Birde Lise yıllarında öğrendiğim 
“Kamçılı kız” hikâyesi vardı ki evlere şenlik.

Ortaokul sırasında çok kitap okumaya başladım. 
Okulda oluşturulan kitaplıktaki hemen hemen bü-
tün kitapları okudum. Özellikle Kemalettin Tuğcu, 
Orhan Kemal, Fakir Baykurt, Mahmut Makal, Ömer 
Seyfettin, Halide Edip Adıvar, Yakup Kadri, Kadir 
Mısırlıoğlu, Şule Yüksel Şenler, Hekimoğlu İsmail 
gibi yazarları okudum.

Peyami Safa’nın “Kızıl Çocuğa Mektuplar”ı 
bana çok saçma geldi. Ona göre bütün komünistler 
Rus ajanıydı. Fakir Baykurt romanları bana köyü ve 
köylüyü sevdirdi. Bazı romanlarının Konya’da geç-
mesi daha çok ilgimi çekti. İleride devlet dairesin-
de çalışırsam köylülere çok iyi davranacağıma dair 
and içtim. 

Çokça çizgi roman okudum. Ders çalışmak-
tan daha fazla kitap okuyordum. Derslerim diğer 
öğrencilere göre oldukça iyiydi. Burada ilginç bir 
anekdot anlatmak isterim. Ben yazılı sınav başla-
madan önce kâğıdın en üst kısmına Arapça harf-
lerle besmele yazıyordum. Soruları cevapladıktan 
sonra da onu silip öğretmene veriyordum. Sonuçta 
da hep 8-9 alıyordum. Bunu arkamda oturan Petek 
Hasan görmüş o da kâğıdın en üstüne “Ya Allah” 
yazmış ve silmeden vermiş. Öğretmen sonuçları 
okurken Hasan’ı yanına çağırıp, “Ne lan bu, sava-
şa mı gidiyorsun?” diye kızdı ve tokadı yapıştırdı. 
Sonra da “Otur, iki” dedi. Hasan zannediyormuş ki 
ben besmele yazdığım için yüksek not alıyorum. İl-
ginç olan ben de öyle zannederdim. Ben dindar bir 
ailede yetiştim. Annem babam okuma yazma bil-
mezdi ama dini görevlerini hiç aksatmadan yerine 
getirirdi. Namaz kılmadığım zamanlar içimde bir 
huzursuzluk bir sıkıntı olurdu. Birkaç kez hatim in-
miştim. Zaten en büyük abim hariç diğer kardeşle-
rim Kur’an Kursunda ve İmam Hatip’te okumuşlar, 
ayrıca köyde Kur’an dersi veriyorlardı. Şu anda bile 
dini bilgilerim ortalama bir Müslümandan fazladır.

Sizin ideolojik tercihiniz nasıl şekillendi, hangi 
olayların ve şahsiyetlerin tesiri oldu, siyasi ve ide-
olojik olarak hangi grupta yer aldınız? 

İdeolojik olarak lise döneminde yavaş yavaş bir 
fikrim oluşmaya, daha doğrusu netleşmeye başladı. 

Bir pazartesi gün okula geldiğimizde İstiklâl Marşı 
için okulun önünde toplandık. Herkes sessiz, fısır 
fısır konuşmalar var. Ne oldu falan derken, okulun 
duvarına kocaman yazılarla “Devrimciler ölür, dev-
rimleri kalır. K. Atatürk” yazmışlar. Bu benim çok 
hoşuma gitti. Dev-Genç sözünü hep duyardım. 
Ama onu daha çok dev gibi büyük gençler zanne-
diyordum. Olayları tam olarak anlamak için zaman 
zaman değişik gazeteler alıp özellikle makalelerini 
okuyordum. Zaten edebiyat dersinde makalenin 
önemini öğretmen vurgulamıştı. Sonra babası yurt 
dışında olan bir arkadaşın Tercüman gazetesi aldı-
ğını öğrendim ve okuduktan sonra gazeteyi bana 
da vermesini istedim. Ben de sık sık Milliyet gaze-
tesi almaya başladım. 

Tercüman gazetesinde Rauf Tamer hoşuma 
gidiyordu. Ama Ahmet Kabaklı’yı hiç sevmedim.  
Aşağılayıcı, hakaret içeren ifadeler kullanıyordu.  
Nazlı Ilıcak’ın ne demek istediğini pek anlamıyor-
dum. Milliyet gazetesindeki makaleler bana daha 
düzeyli daha edebi geliyordu. Bu arada Aziz Nesin’i 
keşfettim. Kitapları eğlenceliydi. Derken bir gün 
Tercüman gazetesinin birinci sayfasında “İşte bel-
ge yayınlıyoruz” diye bir haber çıktı. Bir dosya kâ-
ğıdına daktilo ile yazılmış “Komünist işçiler birliği 
vs.” diye şifrelenmiş eylem planlarını sıralayan bir 
fotoğraf vardı. O günlerde bir yere bomba atılmış-
tı. Plânın içinde o da vardı. Öyle olunca bana epey 
inandırıcı gelmişti. 

Tesadüfen birkaç gün sonra bir Milliyet gazete-
si aldım. Gazete “Ciddiyet” diye karikatür, fıkra vs. 
eki veriyordu. Orada aynı puntolarla aynı şekilde 
“İşte biz de açıklıyoruz”, kapitalist iş adamları der-
neğinin eylem plânları” falan diyerek dalga geçen 
bir haber görünce tercihimi yapmış oldum. 

Tabi buraya gelinceye kadar büyük küçük benzer 
olaylar yaşamıştım ama bir türlü karar veremiyor-
dum. Yavaş yavaş okulda siyasi arkadaşlarım oluşma-
ya başladı. Aynı sınıfta okuduğumuz Sabri Sarıkavak 
diye bir arkadaşım beni bir inşaatta amelelik yaparken 
görmüş, bana maddi yardım etmek istemişti. Ben ka-
bul etmeyince epeyce bir sohbet ettik ve fikirlerimizin 
ortaklaştığını gördük. Bir gün bana Marks’ın Kapital’i-
ni verdi. Kitabı bir türlü anlamadım ve okuyamadan 
geri verdim. Ama anladım ki solculuk ya da devrimci-
lik benim aradığım şeydi. 

Türkiye’yi 12 Eylül Askeri müdahalesine götü-
ren 1970’li yıllarda ne tür olaylara şahit oldunuz?

1976 yılında Adana’ya geldiğimde Konya ha-
riç hiç büyükşehir görmemiş acemi bir devrimci 
kimliğim vardı. Okulumuz ülkücülerin elindeydi. 
Ama benim önceliğim barınacak bir yer ve iş bul-
maktı. Okula kayıt sırasında ülkücülere kaptırdığım 
50.-tl’mi hiç unutmuyorum. O gün kayıt param ye-
tişmediği için kaydımı yaptıramamıştım. Zamanla 
iş buldum arkadaşlarım oldu. Fakat her biri başka 
gruptan; hem bizim faşist diye tanımladığımız ül-
kücülerle hem de birbirleri ile mücadele ediyor-
lardı. MC hükümetleri devam ediyor, kahvehane 
tarama, hemen her gün adam öldürme olayları ya-
şanıyordu. Süleyman Demirel’in “Bana sağcılar ve 
milliyetçiler suç işliyor dedirtemezsiniz” demesini 
unutmuyorum. 

Adana’da bir kitabevi, benzin dökülerek için-
deki çalışanla birlikte yakılmış, barajın kenarında 
iki mühendislik fakültesi öğrencisi tel ile boğularak 
öldürülmüştü. Bunun üzerine benim de katıldığım 
büyük yürüyüşler, cenaze törenleri oldu. Sol Ada-
na’da hızla büyüdü, okullar, mahaller ele geçirilme-
ye başladı. Adana Emniyet Müdürü Cevat Yurdakul 
öldürüldü. Bu sanırım kısa süren Ecevit hükümeti 
döneminde oldu. Polisler Pol-Der ve Pol-Bir diye 
dernek kurarak ikiye bölünmüştü. 

Gün Sazak’ın öldürülmesi başlı başına bir mu-
ammadır. O tarihte ben cezaevindeydim. Artık 
belli süreçlerden sonra yolumu seçmiş, Devrim-
ci Yol grubuna dâhil olmuştum.  Ülkücüler bizim 
kaldığımız evi de basmışlar. Çukobirlik’te çalışan 
ve babasının ricasıyla bizim yanımızda kalan bir ar-
kadaş kapının arkasına sessizce saklanarak canını 
kurtarmış.

Okulumuzda genelde takım elbise giyen, yaşça 
bizden büyük sürekli hareketli ve heyecanlı bir ar-
kadaş vardı. Bir cenaze yürüyüşü sırasında ABD’ye 
ait bir binanın önünden geçerken kortejden ayrılıp 
binaya taş atmaya başladı. Biz üç-dört kişi “Ne ya-
pıyorsun sen, polisi üstümüze mi salacaksın”? diye 
engel olduk. Daha sonra ondan öz eleştiri istedik. 
“Heyecandan kendimi tutamadım” falan dese de 
pek inandırıcı olmadı. Ve ondan hep uzak durduk. 
Bizde “Polis mi acaba?” endişesi uyandı. Bir süre 
sonra da okula gelmez oldu. Halâ onun polis oldu-
ğu şüphesini taşırım. 

Aydınlık gazetesi ayrı bir muammaydı. Birinci 
sayfada verilen haberler çoğunlukla devrimcilerin 
ülkücülere saldırmasını gerektiren istihbari bilgi-
lerdi. Yıllar sonra gazetenin Tercüman tesislerinde 
basıldığını öğrendim.

Dikkate değer konulardan biriside şudur…  
Sanıyorum 1977 yıllarıydı.  Birden bire Apocular 
diye bir grup ortaya çıktı. Saldırgan ve korkusuz-
ca adam öldürüyorlardı. Hedefleri öncelikle Rız-
gari, Kawa gibi kürt örgütleriydi. Diğer sol örgüt-
leri de hedef alıyorlardı. Kimse bir sey diyemiyor, 
ya da yapamıyordu.  Ülkücüler kadar serbest ha-
reket ediyorlardı. Yıllar sonra diğer kürt örgütler 
neredeyse tamamen temizlendi ve PKK ortaya 
çıktı, meydan onlara kaldı. Tabi PKK’nın güçlen-
mesinde Diyarbakır cezaevi olaylarının etkisi çok 
büyük olmuş, silahsız mücadeleyi savunan grup-
lar da PKK’ya katılmak zorunda kalmıştır."
	 	 	 Devamı	Çarşamba	Günü

Bayram Sarıtaş 1970’li yıllarda öğrenciliği sırasında yaşadığı olaylardan ve okuduğu kitaplardan etkilenerek Dev Yol-
cu olmayı seçen emekli bir memur ve hikâye yazarı… Sarıtaş ile yaşananlara dair gözlem ve görüşlerini konuştuk

İdeolojik fikrim lisede oluştu
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Hazırlayan 
Mustafa GÜDEN
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